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Your Honor, may we have a side bar?

THE COURT: Yes.

MR. GREGORY: Just with defense counsel. I
need to ask the Court some guidance.

THE COURT: I think you can ask with the
counsel for the State being present.

(Whereupon, a bench conference was held among

Court and counsel as follows:)

MR. GREGCRY: Your Honor, we'd like to question
this witness on certain areas that we believe are relevant |
to the penalty phase, so we're going to ask the Court —- we
don't have a subpoena on her. We'd ask the Court indicate
to her that she's still under subpoena so that we can

tilize her

= AT L A -

fw

not believe that we can question her during the guilt phase.

THE COURT: They said be back on the 4th.

I've read the cross-examination that
Mr. Specchio did of this witness. There are areas of that
cross—examination that I believe you can utilize if you so
desire. If you decide it's a tactical reascn not to do
that, that's your choicg. But in reviewing the transcript
from the last trial, there's pieces of it that you could
utilize in spite of where we have been discussing matters in

the sealed part of the case. But it will be — it's your
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choice.
MR, GREGORY: Indeed. And oﬁr preference is to
bring certain things out during the penalty phase but not at

THE COURT: Okay. Do you really believe you
won't be in the penalty phase if we get there until October
4th? I was concerned about that date with the way the trial
is going.

MR. BOSLER: We had to serve our California
subpoenas before we really had this issue flushed out.

MR. GREGORY: And we just added the two weeks,
the 13 days that you gave us, Your Honor. I do have
witnesses coming in on the lst. We have witnesses coming in
on the 1st, okay, so that would be fine. <Can we just ask
her to -- can we recess now and then we can talk to her?

THE COURT: What were you going to say,

Mr. Stanton?

MR. STANTON: Mr. Gammick and I have discussed
earlier today, baéed upon the pace that we're going at, I
believe the State 1s going to be concluded with its case in
chief no later than the 28th of September._

MR. GAMMICK: That's going to work out pretty

THE COURT: Okay. So I will hold her teoday to

~ aerad 1ol o e
UL valiQldles Uil
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the 29th in Reno.
MR. GREGORY: That's fine.

THE COURT: Then you can talk to her.

5

. STANTON: I'd advise Court and counsel that
we've advised her repeatedly through numerous different
contacts with her about calling in and checking. And
obviously you saw the result. We had to go to request a
material witness warrant. I don't think it was malicious.

I just think that a group of the Tongan witnesses don't
really have the same concept of time and appointments as we
as attorneys and the courts do. So I just want to give that
as a heads-up to everybcdy here. When you tell her to come

back, we've done the same thing and you see where we had to

THE COURT: That's what I'm thinking. 1I'll

tell her she has to be back here a week f

0}

date maybe won't be confusing, and I'll tell her she has to
stay and talk to you now.

MR. GREGORY: Thank you.

THE COURT: If you can get your witnesses that
you subpoenaed, if they show up and are willing to. appear,

if you can get them here sooner than the 4th, please start

MR. STANTON: Your Honor, are we -— we won't

next witness that we have. We're going to
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recess?

THE COURT: Yes.

TV

{Whereupon, the following proceedings were held
in open court, in the presence of the jury.)

[

'HE COURT: Mr. Gregory, questions?
‘MR. GREGORY: No, Your Honor, not at this time.
THE COURT: Ma'am, I am going to ask that when
I recess today, I'm going to let you go outside and wait.
I'm going to let you stay. I'd like to you stay with the
investigator for a few minutes after you leave. And also

I'm putting you on notice now that you are ordered to return

to Reno at a week from today.

THE WITNESS: Huh?

THE COURT: You have to stay in touch with the
witness identification unit and you have to stay in touch
with them all the time. And you're going to be back here in
my courtroom probably a week from today.

THE WITNESS: Which is next Wednesday?

THE COURT: Next Wednesday. It's very

important.

THE WITNESS: Yeah.

THE COURT: Plan on being back here at that
time. But stay in touch with the witness identification
unit,
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THE COURT: In case anything changes.

THE WITNESS: Okay.

THE COURT: Thank you. You may step down now.

MR. STANTON: Based upon the time of day, is
now a convenient time to conclude for the day?

THE COURT: Yes.

lLadies and gentlemen of the jury, we're going
to take our evening recess at this time. Tomorrow is the
morning that you're going to have off from service. And you
will report here a few minutes before 2:00 in the afternoon.
You'll be back on the record at 2:00 p.m., so make sure you
get here a few minutes earlier so that we're able to start

right at 2:00.

else any matter having to do with this case. It is your
further duty not to form or express any opinion regarding
the guilt or innccence of the defendant until the case has
been finally submitted to you for decision.

You are not to read, look at or listen to any
news media accounts relating to this case should there be

any. And should any persol

to infiluence you in any

- manner with regard teo this case, inform the bailiff outside

the presence of your fellow jurors immediately and he in
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turn will advise me.

Ladies and gentlemen of the jury, you may go
with the bailiff at this time.

{(Whereupon, the following proceedings were held

in open court, outside the presence of the

jury.)

THE COURT: Counsel, the jury is outside the
room. Do you have any housekeeping issues that you want to
bring up at this time?

MR. STANTON: No. The only one that I'd like
to put on the record is the transcript relative to State's
Exhibit -- the audiotape of the dispatch. State's Exhibit
18. That in discussion with defense counsel, I think a more
accurate record for purposes of Rule 250 would be had if we
can have a transcript of that document prepared by personnel
that indeed produced it. And we'd ask, for the recoxd,
permission from the defense to have State's Exhibit 18
copied and have that process ongoing. We will return
Exhibit 18 this afternoon or first thing in the morning.

MR. GREGORY: No objections.

THE COURT: Okay. Then that will be the order
of the Court. The clerk, when you do get the transcript,
will mark the transcript next in order and it will be
t and think it'

=]
Ll WIiLlin [=4

will be admitted and made a part of the permanent record of
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MR. GREGORY: Your Honor, I have ancther
personal matter I'd like to bring — may we do it over here?

THE COURT: Certainly.

(Whereupon, a bench conference was held among

Court and counsel as follows:)

MR. GREGORY: My doctor -— Marge Uraldi is my
doctor and she has recently put me on blood pressure
medication, and she's asked me to return so that she can
check me out. She's doubled up my medication since she
first prescribed it. I had some difficulty. I already
talked to Mr. Gammick. I'm thinking -- the doctor has
accommodated me in the past and allowed me to have 4:30
appointments on Friday. I'm just wondering if the Court

would tolerate that.

THE COURT: You need to go —- what time would

MR. GREGORY: If I can be in my car, it
shouldn't take 10, 12 minutes to get out to her office.

THE COURT: We'd have to recess at like 4:15.

MR. GREGORY: Or 10 after or something like
that to give me a chance to walk over.

THE CQURT: We definitely want to make sure

b
okay. So Friday, the jury won't be mad if we recess a few

minutes early anyway.
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So Mr. Gammick and Mr. Stanton, you don't have
any problem with that, do you?
MR. GAMMICK: ©No.
THE COURT: Let's just plan on recessing at

4:00 on Friday so Mr. Gregory has plenty of time to get over

there.
MR. STANTON: Fine.
MR. GREGORY: Thank you.
{(Whereupon, the following proceedings were held
in open court, outside the presence of the
jury.)
THE COURT: &Anything further?
MR. STANTON: Not from the State,
MR. GREGORY: DNo, Your Honor.
THE COURT: We'll be in recess until tomorrow
afternoon.

{Recess taken at 4:58 p.m.)

STIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560

2IDC00850
AA01298



1580882008 TEIUENS

STATE OF NEVADA, )

COUNTY OF WASHOE. )

WE, ERIC V. NELSON and DENISE PHIPPS, Certified
Shorthand Reporters of the Second Judicial District Court of
the State of Nevada, in and for the County of Washoe, do
hereby certify:

That we were present in Department No. 4 of the
above-entitled Court and took stenotype notes of the
proceedings entitled herein, and thereafter transcribed the
same into typewriting as herein appears;

That the foregoing transcript is a full, true
and correct transcription of our stenotype notes of said
proceedings.

DATED: At Reno, Nevada, this 22nd day of

R S

Tt et L P T s )
APEH A LA NS y
. . V. NELSCN, CCR No. %7
B apsitings asl daiw ot m«%i;ncan‘? ’

b o e wsnnneen . METHEEE SIH 237 =rf%:tsﬁ“k /')

T T i Yt Y W A B+ 3 12 g e 7 e o

qE R 00T 0 Lo s oy 2

e e g e . IR GBS PHIPPS, CCR No. 234
- - SRR & -1
ol BaDed ot & Ani Ui M YMA
o Onssd) ot Wt bas mb el hinain
Shnvoil 1o B2 soresW
Wil . yB

September, 1999.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329%-6560

2JDCO00851

AA01299




2h80a1dre TEIUENS

| °

” Code 4185

-

” IN THE SECOND JUDICIAL DISTRICT COURT OF THE STATE OF NEVADA
IN AND FOR THE COUNTY OF WASHOE
THE HONORABLE CONNIE STEINHEIMER, DISTRIC

‘.’ ;L,ch,_
Fl-_

By%EPUTYClEHK

TTTT\ 1=
RICT VULEASH,

-000~-
THE STATE OF NEVADA, }
:@W Plaintifr, ) Case No. CR98-051¢
S ) Dept. No. 4
s VS, )
ag‘ )
SIACST VANISI, )
)
Defendant. ) INL A
” ) 0 R ! VINNAL
I TRIAL - VOLUME 4
September 23, 1999
Reno, Nevada

ACFEARANCES .
” For the Plaintiff:

" For the Defendant:

" The Defendant:
Reported by:

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560

RICHARD A. GBAMMICK
District Attorney
DAVID L. STANTON

Chief Deputy District Attorney

75 Court Street
Reno, Nevada

STEPHEN GREGORY

and JEREMY BOSLER
Deputies Public Defender
One South Sierra Street
Reno, Nevada

SR

SIAOSI VANTIST ' i

e T

RAREN YATES, CCR No. 195

2IDC00852
AA01300



£6G80A1ILE TSTIUENS

INDEX

FAL
WITNESSES ON BEHALF OF THE PLAINTIFE:

MAKALETA KAVAPATU

Direct by Mr. Stanton............c.o.ee.n . 672
SATEKI TAUKIUVEA

Direct by Mr. Stanton.........c.sn- v.... 088
RENEE PEAUA

Direct by Mr. Stanton.......... feeeeeaan 705
MARIA LOUIS

Direct by Mr. Stanton......... ceeraenees 744

Cross by Mr. Gregory...oceeesvessecseans 760

Redirect by Mr. Stanton....... iseees be. 162

Recross by Mr. Gregory...... e rrecenn- 763
WILLIAM LOUIS

Direct by Mr. Stanton.......ceeceveves .. 164

STERRA NEVADA TKEPORTERS (702) 329-6560

2IDC00853
AA01301



PLEOAIALE TSTUENS

INDEZX

(CONTINUED)

o

WITNESSES ON BEHALF OF THE PLAINTIFF (CONTINUED) :

PRISCILIA ENDEMANN

Direct by Mr. Stanton

R, 777

MANAQOUI PEAUA
Direct by Mr, Stanton................... 782
EXHIBITS ADMITTED

..................... trrtrrscctsiia... 754
e .o tereenea., 755
4B teeaean . eeann 757
O .. 759
20-A and 20-B..... R Rk T T ceseena, 771

SIERRA NEVADA REPORTERS {702) 329-6560

2IDC00854

AA01302



CGEOANILE TSIUENS

10
11

20
21
22
23
24

25

oo F———r———— e e A ——E————————

672
RENO, NEVADA, THURSDAY, SEPTEMBER 23, 1999, 2:06 P.M.

~00o-

(Whereupon, the following proceedings were held
in open court, in the presence of the jury.)

THE COURT: Thank you. Please be seated.

stipulate.
THE COURT: You may call your next witness.

MR. STANTON: The next witness the State will

call will be Makaleta Kavapalu.

MAKALETA KAVAPALU
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,
was examined and testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR. STANTON:
Q Ma'am, if you can scoot your chair up and pull
that microphone in front of you. I know you speak very

softly. If you can spesk in that microphone and speak as
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loudly as you can. Okay?
Could you please state your full and complete
name and spell your first and last name?
A Makaleta Osenia Kavapalu, M-a-k-e-l-e-t-a,

K-a-v-a-p-a-1l-u.

Q Ms. Kavapalu, how old are you?

A Twenty.

Q I want to direct your attention back to January
of 1998, Specifically January 27. Were you interviewed by

homicide detectives of the Reno Police Department?
A . Uh-huh.
Q That had to do with the murder of Officer

George Sullivan, correct?

| I 1 [ x

wame of Mele Maveni

and Renee Peaua?

A Yes.

Q Who are they in relation to you?

A My cousins,

Q Cousinsg?

A Yes.

Q The defendant, Siaosi Vanisi, in January of

1998, how well did you know Mr. Vanisi?

A Just for like two or three weeks.
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Q I need you to lean forward and pull the
microphone closer to you and speak louder. Scoot your chair
towards me a little bit. There you go.

And let me just ask that last question, make
sure everybody heard you. -

How did you know Mr. Vanisi?

b
-
ot
-3
ol
w
73
o

ee's cousin.

Q And how long had you known him during Januwary?
A TWwo weeks

Q I want to operate from the time of Sergeant

Sullivan's murder which is just after midnight on January 13
of 1998, You would have known the defendant two weeks then
from that date?

A Yeah.

Q Prior to that time period, had you ever met or

seen Mr. Vanisi before?

|
|
|
|
|
|

A Before the murder?

Q Before in Reno.

A No.

Q I want to draw your attention, Ms. Kavapalu, to

the Saturday before Sergeant Sullivan's murder. And
specifically drawing your attention to an occasion when you
were in a van in downtown Reno. Do you remember that?

A Uh-huh. |

0 At that time, were you working in downtown

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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Yeah.
Where were you working?
At Club Cal Newva.

Where in Club Cal Neva?

nnnnnnnnnnnn

home that night?

Mr. Vanisi®?

Pe?

A

Q
A

i~

W

oo o0 om0

B

I was picked up.

Who were you picked up by?

Mele, Saia and Pe.

When you say Pe, is that the defendant,

Uh-huh.

You have to answer yes.
Yes.

You knew him as Pe?

Yes.

Did you ever know him as any other name beaides

No.
Saia was in the wvan?

Yes.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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0 How cld was Saia?

A Sixteen.

Q Do you remember what time of the evening you
got off work?

A 10:30.

Q How soon after you getting off work were you
picked up?

A 10:45

0] Could you describe for the ladies and gentlemen

of the jury where all these individuals are seated inside
that van after you were picked up?
A Mele's driving. I'm on the front passenger

side. Pe is right behind me and Saia is in the back.

Q Mr. Vanisi is right behind you in the passenger
portion?

A Uh-huh

Q After you were picked up, was there a statement

made by Mr. Vanisi about killing a cop?
MR. GREGORY: I object to the subject matter.
He's leading.
MR. STANTON: I will rephrase the question.
THE COURT: Okay.
BY MR. STANTON:

Q Did Mr. Vanisi make any statement about harming

a police officer?
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A Yes.

Q What did he say? As best you can remember, the
exact words that he used.

A That night?

Q That night.

A That he was going to kill a police officer with
his ax.

Q Did you see him with an ax in the van?

A It was laying on the floor.

Q Where in the van was it laying?

A Between the driver and the passenger seat.

Q Did Mr. Vanisi ever mention to you either that

night or anytime prior to the murder about why he wanted to

question, Your Honor. There's no —- she hasn't ind
all that the subject matter was a white police officer.
He's leading the witness.

THE COURT: Sustained.
BY MR, STANTON:

Q Ms. Kavapalu, did Mr. Vanisi ever give an

explanation about why he wanted to kill a police officer?

A Something, his wife.
Q Pardon me?
A Something about his wife left him.
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Q Okay. And did he give any further details
about the problem with his wife?

A She ieft him for a police officer.

o Did he describe what ethnicity the police
officer was that his wife left him for?

MR. GREGCRY: I object to that. It's not
relevant.

THE COURT: Overruled.
BY MR. STANTON:

Q Do you remember my question?

A A white police officer.

Q How many times did he mention to you over that
two-week time period about the motive for him wanting to
hurt police officers?

A What do you mean?

Q How many times did he say that? Was it just
once? Was it more than once?

A A few times.

Q Was it more than five times?

A Probably.

Q How was Mr. Vanisi dressed that night?

A He was wearing a wig.

Q And could you describe the wig for the jury?
How long it was, what color it was?

A. It was red, yellow, and green. 2And it was

SIEﬁRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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braids, about shoulder length.

0 What was red, yellow and green?

A The hat.

Q Was there a hat over the top of the wig?

A It was like connected together.

0 And how long was the wig as far as the length
of hair?

A Shoulder length.

Q When Mr. Vanisi -~ while you were in the van on

Saturday night, did you make any statement to him after he
said he wanted to kill a cop?
T don't remember.

A
Q You don't remember? Would looking at your

transcript for Counsel and the Court?
MR. STANTON: January 27, 1998, ves.
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor.
BY MR. STANTON:
Q Would you take a look at that briefly and see
if you recognize that document? Do you recognize it?
A Uh~huh.
Q Does that appear to be a transcript of your

oral interview that you gave to police on the 27th of
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A Yes.

(o)
7

ct
¥
i
D

attention to page 16 of that transcript.

Ma'am, if you could direct your attention to
lines ten through 14. If you could read those lines to
yourself and tell me when you're done reading them.

A I'm done.

Q You're done? Does that help you remember what
you told the police?

A Yeah.

Q Ckay. »And is that indeed what happened, what
you told the police in that section?

A Yes.

Q Let me go back to my question then to you,
Ms. Kavapalu: Did there come a time while you were in the
van after Mr. Vanisi made a statement that>he wanted to kill
a police officer that you made a statement to him?

A Yes.

Q What did Mr. Vanisi say after —— what did you

A That it was wrong to kill people.

r. Vanisi's
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He almost hit me with the ax.
Can you describe how that happened?

I don't remember, but I think I said something

The seat that you were sitting in?
Uh-huh.

In the van?

Yeah.

Did he hit it hard?

Yeah.

How many times did he hit the seat?
Juét once.

How far away from your head was the hatchet

when he hit the szat?

i~

I
[

A

Q

Were you afraid?

Yes.

When he did that with the hatchet hitting your

seat, did you then ask him a questicon?

A

No.

You don't remember that?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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I don't remember.

Once again, if you would go to page 16 in the
transcript. If you could direct your attention to your
answer at lines 22 through 25. Just read it to yourself and
tell me when you're finished.

A Okay.

Q Does that help vou remember? You have to
answer out loud.

A Yes.

Q Once again, after he swung the hatchet at you
and hit your seat, did you say something to him?
"Why did you do it?"
Pardon?
Why did he do it.

What was Mr. Vanisi's reaction?

s o T B

ie didn'*t say anything.

What was he doing?

> 0

He was just staring at me.

Q Did Mr. Vanisi ever make a statement to you
about what he was going to do as far as appearance after he
killed the police officer?

A He was going to shave his head and his beard.

G Did Mr. Vanisi ever mak

about how he was going to kill a police officer?

|

I
k3
=N
r
o d
H]

A Fr n ax and he was going to hit him
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from the back.
Q I'm sorry, could you say that again?
A He was going to hit him from the back.
Q In your presence, Ms. Kavapalu, how many other
people approximately did Mr. Vanisi say that he was --~ or

tell that he was going to kill a cop?

A Ten to 15, probably.

Q After leaving the Cal Neva area and driving
around with Mr. Vanisi in the vehicle, did there come a time
where you all came upon what appeared to be another police
officer standing in the street?

A Yeah.

0 Could you describe to this jury what occurred
when you drove near this police officer?

A He said to stop and let him out.

0 Who said that?
Pe.

Mr. Vanisi?

Did he say why?

A

Q

A Uh-huh.
Q

A So he can kill him.
Q

And how many times did he say that when you

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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white people?

A A little.

0 Okay. And did he ever tell you why he hated
white people?

A Because they toock a lot from his people.

Q His pecple being Tongans?

A Polynesian.

o) Tongans? Polynesian, did he say?

a Yeah.

0 What term did he use? Did he say from his
people or -~

A From his people.

0 Did he ever mention what he wanted to do to

white people?

A No.

0 Let me direct your attention to page 37 of that
transcript. Ms. Kavapalu, if you direct your attention to
lines three through 12. Just read it to yourself and tell
me when you're done. |

My question again, Ms. Kavapalu, to you is:
Did Mr. Vanisi ever make a statement to you about what he

wanted to do to white people?

A Yeah
0] What was that?
A It was his turn to take --

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Q Excuse me?

A It was his turn to take stuff away from them.

Q Okay. Did he make a specific reference about
how he was going to do that?

A By killing them.

0 Anything else?

A And robbing.

Q That's what you told the detectives on the
27th, correct?

A Yeah.

Q Is that true today?

A Uh-huh.

Q You have to answer yes —-—

A Yes, sorry.

Q Now, did there come a time, Ms. Kavapalu, that

ATMTY € ATLY
¥YOU Saw

Sullivan?
A Yes.
o) When was the first time you remember watching

one of those broadcasts?

A The next -- the morning that it happened,

Q Do you remember what time in the morning you
saw that?

A Around noon.

Q Around nioon?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A Yes.

Q I'm showing you now State's Exhibit 6. Do you
remember seeing that composite broadcast on the television
news when you first saw it?

A Yes.

Q What was your first reaction when you saw this

composite on television?

A That it was him.

o) That it was who?

A Pe.

o] Mr. Vanisi?

A Yes.

Q Is this the way he locked when he was wearing

the wig and the beanie prior to the murder when you saw him?

A Uh-huh.

Q Excuse —-

A Yes.

Q Ms. Kavapalu, did there come a time when

Mr. Vanisi mentioned to you or talked about a dog by the

name of Doobie?

EE T T

A Uh-huh, vyes.

Q And what did Mr. Vanisi say he wanted to do
with Docbie relative to killing a police officer?

A He was going to take it, take Doobie with him

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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While he was killing a police officer?
A Yes.
MR. STANTON: I have no further guestions of
Ms. Kavapalu at this time.
THE COURT: Cross—examination?
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. May we

have Court’s indulgence?
THE COURT: Yes.

(There was a pause in the proceedings while
Counsel and the defendant conferred.)

MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. No

questions.
THE COURT: You may step dow
{(The witness was excused and left the
courtroom. )
THE CCOURT: Counsel, you may call your next
witness.

MR. STANTON: Thank you. The State would next

call Sateki Taukiuvea.
(One witness sworn.)

THE CLERK: Thank you. Please be seated at the

witness stand.
VA A
YAV

Ay

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 328-6560
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January of 1998. How old were you then?
Nineteen.

And where were you working?
At UNR.

Where at UNR?

Campus dining.

|
SATEKI TAUKIUVEA
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,
l‘ was examined and testified as follows:
DIRECT EXAMINATICON
BY MR, STANTON:
Q Sir, could you please state your full name and
‘l spell both your first and last name?
A Sateki Taukiuvea. S-a-t-e-k-i, last name
T-a-u~-k-i-u-v-e-a.
Q Mr. Taukiuvea, how old are you?
A I'm 20, sir.
“ Q And I want to direct your attention back te
“

LT B © B B & B

I want to direct your attention to a couple
days or a week prior to January 13, 1998. Did you have

during that time period occasion to meet someone by the name

uuuuuuuu v u&&l
| A Yes.
I's)

V
|

4
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Yes.

Could you please describe where he's sitting,

what he's wearing?

A

He's wearing a blue suit, yellow tie.

MR. STANTON: May the record reflect the

identification of the Defendant?

THE COURT: Record will so reflect.

BY MR. STANTON:

Q

Prior to meeting him in Reno in that time

frame, did you ever meet Mr. Vanisi prior to that time?

A

o T

N~

| @

"o T - o B - B & B

o

No.

Are you related to Mr. Vanisi?

No.

Do you know someone who is related to him?
Yes

Who is that?

Renee

What is Renee's last name?
Peaua.

Who is she to you?

My girlfriend.

Was she your girlfriend back in January of

Yes.

T

When you first met Mr. Vanisi, would you

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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describe how he first physically appeared to you? What he

was wearing?

I

He had long hair, head band. He had liike a

maroon jacket.

Q That long hair, was it his hair?

A No, it was a wig.

Q How long did the hair of his wig come down?

A Probably down to his shoulders.

Q Did you ever see Mr. Vanisi in possession of a
hatchet?

A Yes.

Q When was the first time that you saw him with a
hatchet?

A I don't remember.

Q And the frame of reference to Sergeant

Sullivan's murder, it was Monday night, Tuesday morning;
actually approximately 15 minutes after midnight,
technically January 13, a Tuesday. From that being a frame
of reference, Mr. Taukiuvea, how much time before that was

it when you first saw the hatchet?

A - It was probably a couple days before.

Q And did you ask him anything about the hatchet
when you first saw it?

a No

Q Bid you ever ask him why he had the hatchet?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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describe how he first physically appeared to you? What he

was wearing?

A He had long hair, head band. He had like a

maroon jacket.

That long hair, was it his hair?

A No, it was a wig.

Q How long did the hair of his wig come down?

A Probably down to his shoulders.

Q Did 'you ever see Mr. Vanisi in possession of a
hatchet?

A Yes.

Q When was the first time that you saw him with a
hatchet?

A I don't remember

Q And the frame of reference to Sergeant
Sullivan's murder, it was Monday night, Tuesday morning;

actually approximately 15 minutes after midnight,
technically January 13, a Tuesday. From that being a frame
of reference, Mr. Taukiuvea, how much time before that was
it when you first saw the hatchet?

A It was prokably a couple days before.

Q And did you ask him anything about the hatchet
when you first saw it? A

A No.

Q Did you ever ask him why he had the hatchet?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A Yeah.

Q What did he tell you?

A He said he wanted to kill a cop.

Q Did he say anything else about why he wanted to
kill a cop?

A Just that he wanted his badge and radio.

Q And did he mention anything else besides a
badge and radic that he wanted?

A A gun, his gun. Just the whole belt piece.

Q and where on Mr. Vanisi's person, his body, was
he carrying this hatchet?

A On his right side.

Q Was it concealed or was it out in the open?

A I think it was concealed

Q How many times did you hear Mr. Vanisi say he

A A lot.

Q Approximately how many times?

a He just bragged about it. He just kept saying
it.

Q More than ten times?

A Yeah.

Q More than 207

A Yes.

Q Did Mr. Vanisi ever tell you how he got the

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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hatchet?

A Yes. Well, he didn't tell me. I just heard
from friends

Q But he never told you?

A No.

0 When you first saw it, do you rémember what it
looked 1ike?

A Yeah.

Q Could you describe it?

A It was about probably about 18 inches long with
the black handle.

I am showing you Exhibit 21.

A Yes.

Q Does that look like it?

A Yes.

Q Same size, same color?

A Yes.

Q I want to focus in on a specific time period

prior to the murder of Sergeant Sullivan. It would be the
Sunday night before Sergeant Sullivan's murder. I will ask
you a series of questions about when you and Mr. Vanisi went

for a car ride in Sparks. Do you remember that incident?

A Yes.

Q Can you tell the ladies and gentlemen of this
durv what time of evaninag t+hat wae?
J Ay AT 1" §e el e N7 A \—‘VVLIJ-LI'” ed Al b TY Gdnd
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A It was about 8:00, 8:30 in the evening.
Q And how did you and Mr. Vanisi come about to be
driving in a car together that night?
A We were just supposed to go, like, find a pool

hall, just, like, go shoot some pool.
Q Where were you when you got in the car?
We were at Losa’s house.
Losa's last name is what?
Louis.
Whers is that house?

Rock Boulevard.

ro R - B o T - T o R

you remember?

A Yes.

Q When going to look for a pool hall, who went
with you?

A Just me and him, me and Pe Vanisi.

Q After you got into the car -- strike that.

Who drove the car?

A I did.

Q And where was Mr. Vanisi now?

A In the passenger side.

Q After you got into the car, did Mr. Vanisi

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A Yes
0 Can you tell the ladies and gentlemen of the
jury as best as you can recall the exact words used by
‘I Mr. Vanisi, what he told you he wanted to do?
A He wanted to look for a cop.
“ Q For what reason?
A Probably to kill him.
ﬂ MR. GREGORY: I'm going to object to the
"probably” and ask that it be struck.
MR. STANTON: I'll follow up on that gquestion,
Your Honor.
BY MR. STANTON:
“ Q When he said he wanted to look for a cop, did

“ he give a reason about why he wanted to look for a cop?

Q Pid you ask him why?

A I don't remember.

Q Okay.
THE COURT: COkay, I'll strike the word.
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor.

BY MR. STANTOCN:

Q After you were driving and he made this

statement, what did you do?
“ MR. GREGORY: Your Honor, I don't mean to

“ interrupt, but I think the jury should be instructed at this

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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time that when the Court indeed strikes something, they are

to disregard it.

earlier that if I sustain anything.

n and I'm striking
it.
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor.

BY MR. STANTON:

Q After Mr. Vanisi says he wants to go look for a

cop, what did you do?

A I told him I didn't want to.

Q Did there come a time where you saw a police
officer?

A Yes.

Q Where was that at?

A It was at an intersection.

0] Where?

A In, I think it was Oddie and Silverada.

Q In Sparks, Nevada?

A Yes.

Q Where did you see this police officer?

4 He was at the intersection.

0 Was he in a car?

A Yes.

g And how did the car appear to you? UWhat did it

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-65360
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It was a Sparks police car.

It was a marked unit?

“Yes.

Lights on it, emblems on the side?
Yes.

Did you see the driver of that car?
Yes.

What did Mr. Vanisi say when he saw --
He told me to follow him.

Were you able to see what ethnicity, what race

the police officer was?

A

LS

@]

you followed
A

Q

A

Q

He was white.

No
What did Mr. Vanisi say to do with him after
the car?

He told me to drop him off.
Did he tell you where to drop him off?
Wherever the cop stopped at.

On Monday evening, the next night, did you take

Mr. Vanisi.in the evening anywhere in the car?

A

house.

In the evening? I just took him t

o]
E
¢
u

Where does Renee live?

SIERRA NEVADA REPORTERS {702) 329-6560
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A Sterling Way.
Q Is that near the university?
A Yes,
Q Do you remember how Mr. Vanisi was dressed?
A He was dressed the same.
Q Can you describe that again?
A He had his wig with the maroon coat, brown
corduroy pants.
Q Do you remember what kind of jacket he had on?
A It was like a marcon leather jacket.
Q I want to show you Exhibit 29-A,

Do you recognize any of the clothing items in

29-A.
A Yes.
Q Are those the items you saw Mr. Vanisi wearing?
A Yes.
Q Once again, directing your attention te Monday

evening, did there come a time after dropping Mr. Vanisi off
at Sterling, Renee Peaua's home, that you went back to

Losa's house on Rock Boulevard?

A Yes, I went back after I dropped him off,

Q What time was it that you arrived at Rock
Boulevard?

A It was about 10:30.

Q What did you do when you got back to Losa's

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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house?

A I just went to sleep, fell asleep over there.

QO Who was at Losa's house when you got over
there?

A It was me, Losa, Corrina, Laki, and Bill,
Mossy.

_Q Someone by the name of Laki, would you spell

that for me?

T e T ————
i e e ————— e ————————

A L-a-k-i.

Q You said Bill and Mossy. Who are they?
A They are two little brothers of Losa's.
Q They lived at Rock Boulevard?

A Yes.

Q I want to direct your attention now,

Mr. Taukiuvea, to approximately 1:30 a.m. Were you awoken

at that time period?

1 pELL J 20 S R0 W

Yes.

By whom?

Mr. Vanisi®

A

Q

A By Siaosi.
Q

A Yes.
Q

Could you describe to the ladies and gentlemen

£=

(o)

1

I e I P T - T A Y = mdm  ammas i mem al
Lie Jjury wiell you were awoKkell <dbit 102dJ, WildL YOUu Saw allll

what you heard?

“ A I just heard the door open. He walked in. I

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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see it.
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Q
A

Q
A

Q

A
Q
he walked in

A

g
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witness would be

would address Mr,

shopping bag?

clarify that.

.

And was that like a shopping bag?

Voo
1eD.

Was there anything in the bag?

I didn't see it, but it was —-

MR. GREGORY:

MR. STANTON:

Gregory's objection.
THE COURT: You asked him:

He said yes.

I'm not sure what he didn't see.

BY MR. STANTON:

Was there anything in the bag?

Yes.

Could you tell what was in the bag?

No,

Could you tell what color the items in the bag

appeared to be?

It was like a dark color,

I'm going to object if he didn't

Your Honor, I think if the

allowed to answer the entire question, he

Was that like a

Was there anything in it?

699

Why don't you
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you for anything?

b=

Q
A
Q

entered the apartment did he ask you for the car keys?

A

Q

answered he's not sure.

BY MR. STANTON:

0

the car keys?

A
Q
the morning,

A

©

©

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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And did you see what he did when he came in?

No.

Y S .

At some point after he came in, did he ever ask
Yes.

What did he ask you for?

He asked me for my car keys.

And approximately how much time after he

I'm not sure.
Was it minutes? Was it hours?

MR. GREGORY: I'm going to object. He already

MR. STANTON: It's a clarification, Your Honor.

THE COURT: He can clarify it. Overruled.

Was it minutes or hours when he asked you for

Probably about a half hour.
When he walked into Losa's apartment at 1:30 in
how was Mr. Vanisi dressed?

The same, but he didn't have his wig.

2IDC00884
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broadcasts regarding Sergeant Sullivan's murder?

A No.

-~

Sullivan's murder?
Through friends.

What time was that?

A
Q
A It was probably in the morning.
Q Tuesday morning?

A

Yeah.

Q And did there come a time when you asked

Mr. Vanisi directly whether he had any involvement in that

murder?
A Yeah.
Q What did he say?
A He said he did.
0 He did what?
A He did it.
Q Can you tell the ladies and gentlemen of the

jury his precise words as best you can remember?

A He just said, "I killed the cop.” o

Q And where were you when that conversation took:
place?

A We were at the Mormon church

Q Where is ﬁhe Mormon church?

A On Buena Vista and Imperial.

STERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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Where is that in relation to the campus of UNR?

It's close to the campus.

- -

Yes.

At that church, did he show you anything?

Yes.

What did he

He showed me a gun.

Did he tell

I don't think so.

Did he tell

I don't remember.

What were you talking about just before he

showed you the qun?

A
Q
A
Q

A

I don't remember.

Do you remember what the gun looked like?

Yes.
Describe it

It was like

guns. But it was gray.

0

Do you know

and a semiautomatic?

A

Q

-

Vo
ke Nos bt

Tell me the

=

.
vat  lrmetr
us e RIOOW

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560

ust to the west side of the campus?
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e e A 2 A 1.

show you?

you where he got that gun from?

you how he got the gun?

for me.

-~ I don't know, I don't know my

the difference between a revolver

difference between the two.

Ty

T
-\JY N

-
"
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Q Okay. Revolver has a wheel on it?

A Yeah.

Q And how does a semiautomatic ——

A It don't have a wheel. It just cocks or
whatever

Q Okay. I show you State's Exhibit 15-A. Take a
close look at that. Does that look familiar?

A Yeah.

Q Does this appear to be the gun that he showed
you?

A Yeah.

Q Did you hold the gun when he showed it to you?

A I didn’'t hold it.

Q What did he tell you when he showed you the

gun? Did he say anything?

A I don't remember.
Q Did he mention to you --
MR. GREGORY: I'm going to object, Your Honor.

I believe he's getting ready to refresh this witness's

recollection.

THE COURT: Were you moving on to a new area?
MR. STANTON: I was, Your Honor.
THE COURT: I will allow it.
MR. GREGORY: I apologize to the Court.
/7
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BY MR. STANTON:

Q Did there come a time when Mr. Vanisi talked to
you about Docbie, the dog?

A Yes.

Q What did Mr. vVanisi tell you about Doobie and
murdering Sergeant Sullivan?

A He said that he was lucky because he sniffed

his way home.

) Who?

A The dog helped him sniff his way home.

Q When did he help him sniff his way home?

A I don't know. He didn't say nothing about
that.

Q Okay. Wag it in relationship to killing

Sergeant Sullivan?

]

aah
Al b e

MR. STANTON: No further questions.
THE COURT: Cross-examination?

MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. Court's

indulgemnce.
{(There was a pause in the proceedings while
Counsel and the defendant conferred.)
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. No
questions.

THE COURT: You may step down. You are
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excused.
(The witness was excused and left the
courtroom, )
THE COURT: Call your next witness.
MR. STANTON: State would next call Renee
Peaua.

{One witness sworn.)
THE CLERK: Thank vou. Please be seated at the
witness stand. |
RENEE PEAUA
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,
was examined and testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR. STANTON:
0] Ma'am, you are very soft-spoken. If you could
slide up as close as you can to that microphone. If you
could state your complete name, spelling both your first and

last name for the court reporter.

A - Renee, R-e-n-e-e, Peaua, P-e—-a-u-a.

Q Ms. Peaua, how old are vyou?

a Nineteen.

Q I want to take you back to January of 1998.

How old were you at that time?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Q Do you recall giving a statement to Reno
homicide detectives on January 14 of that year?
A Yes.
Q And at the time you made that statement, did

you know that they were asking you questions in relationship

to the murder of Sergeant Sullivan?

A Yes.

Q In that time period, ma'am, where were you
living?

A 1645 Sterling Way.

Q And Sterling Way, where is that in relationship

to the University of Nevada campus?

y: I don't know. By the university.
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A Right there.
Q There is a dot there, red dot with the label of

Sterling Way?

A Uh-huh.
0 Does that accurately depict where your home is?
A Yes.

Are you related to Sizosi Vanisi?

Yes.

Lo R o

What relationship do you have to him?
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A Cousin.
Q Do you see him in court today?
A Yes.

Could you please describe where he is in the
courtroom and what he's wearing?
A He's sitting right there. He has a blue jacket

on and a yellow tie and blue shirt.

Q Could you speak up louder?

A He's sitting right there.

Q What is he wearing?

A A blue jacket with a yellow tie and a light
blue shirt.

MR. STANTON: May the record reflect the
identification of the defendant?
THE COURT: The record will so reflect.

BY MR. STANTON:

Q Do you have a brother that is known as Manaoui?
A Yes.

0 What is Manacui's full name?

A Manaoui Peaua.

Q Is he older or younger than you?

A He is older.

B e

©
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when did Mr. Vanisi arrive in Reno?
arrived on a weekday.

first saw him?

A He had a wig and a beanie.
Q How long is the wig?

A I know past his ears.

Q

supposed to -—

describing your relationship.
A He wasn't the same lik

used to be.
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Q Do you know your cousin, the defendant, Siaosi
Vanisi, by any other name?
A Pe.
0 Is that a nickname?
A Well, that's what we call him
Q Using the time period of Sergeant Sullivan's

murder, which is approximately 15 minutes after midnight on

January 13, actually Tuesday morning, late Monday night,

A T think a week. Well, all I remember is he

Q Do you remember how he was dressed when you

And how did you feel about Mr. Vanisi in
January 199872 What was your relationship to him?

A He is my brother. T mean -- how else am I

Q In whatever way you feel most comfortable in

Q My question more is: How was your relationship

SIERRA NEVADA REPORTER3 (702} 329-6560
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to him?
A Oh, 1 loved him.
Q Close to him?
A We were really close. I tock him everywhere I
went.
Q And out of all the friends and relatives of

Mr. Vanisi here in Reno, who was the closest person to him?
i Probzably I was.
Q Would it be a-fair statement that you idclized
Mr. Vanisi?
A Yes.
Q In fact, you used that word with the police

when they talked to you?

A Yes.
Q I want to direct your attention specifically,
Ms. Peaua, to Monday night, the 12th of January?

A Uh-huh.

Q And direct your attention to approximately
10:30 at night. Were you at Sterling Way at that time?

S Pretty sure I was.

0 And do you remember seeing Siaosi Vanisi at

Sterling Way at that time?

A Can I have a statement?
Q Would that help you?
A Yes.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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MR. STANTON: Your Honor, for the record, the

transcript of Ms. Peaua's statement dated January 14, 1998.

3
]
&3
1]
-
3
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=
%

BY MR. STANTCN:
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1]

those kind of details?

A Not important stuff. I can remember important
stuff.

Q If you would, could you direct your attention
to page 19 of that transcript?

A Okay.
Q Specifically beginning at line 33 with a
question by the detective. If you would just read to
yourself the bottom of that page, line 39.

A Okay.

Q If you would go then to page 20, and once again

lines one through seven, reading them to yourself.

A Ckay.

Q Okay? Does that help you?

A Yes.

Q Okay. Now, the question I want to go back to,

Ms. Peaua, is Monday night, 10:30 at your home on Sterling.

Was the defendant there?
A Yes, he was.

Q What was he doing?

et e ——————————————————————————r=re
—_— e e——————— e e
_——
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A Eating.
Q And after you saw him eating in your home at
that time, did you then leave your house?
A I went to Losa's house.
Q And do you remember what time of evening it was

when you went to Losa's house?

A I know after 10:30.

Q Who took you to Losa's house?
A My sister-in-law, Kathy.

Q

When you left or last saw Mr. Vanisi at your

home on Sterling, how was he dressed?

A His beanie and his wig.

Q Do you remember what kind of clothing he had

besides the beanie and wig?
A Uh-uh.

Q Turn t

Qo
Rd

attention to lines five through 15. Strike that, through

13.
Okay.
Does that help you?

I guess.

t o I © I

You guess. Let me ask you again.

They asked you a question about what he was wearing when you

~

left Sterling Way.

SIERRA NEVADA REFORTERS (702} 329-6560
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A Uh-huh.

Q You gave them an answer. Were you giving them
a truthful answer when you talked to them on the l4th about
that guestion?

A Uh-huh.

Q And what did you tell the detectives on the

_ 14th of January, 1998, about what he was wearing?

A His beanie, wig, and his jacket.

Q Okay. He had a couple other items on, didn't

he? Line 137

MR. GREGORY: Your Honor, I would like the

e

record to reflect that this witness's recollection is not
being refreshed. She's reading directly from the transcript

| 2ng responding to the prosecution's questions.

“ MR. STANTCN: I agree that's what the record
should reflect.
THE COURT: That is what the record should
reflect. Go ahead.

“ BY MR. STANTON:

Q What else did he have on?
A . His boots.
Q And a pair of jeans?
A Uh-huh. .
“ Q Is that correct? Is that what he was wearing

when you left?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A I guess. Well, if I said it in this statement,
then I'm pretty sure it was, but I don't remember what
happened two years.ago.

Q Okay. I appreciate that, Ms. Peaua. You don't
remember today maybe that deﬁail. But my gquestion to you
now is: Having read that transcript, would you agree with
me that you were telling the truth to the police when you
talked to them on the 14th of January?

MR. GREGORY: I object to that. He's vouching
now. "Agree with me"? I cbject to that, form of the
question.

THE COURT: sSustained.

BY MR. STANTON:

Q Ms. Peaua, did you tell the police the truth
when you talked to them on January 14?2

A Yes.

Q Did you tell them the truth when they asked you
this question and you gave them this answer?

A Yes.

Q Is your memory about that particular fact, what
Mr. Vanisi was wearing when you left, better on January 14

of last year or better today?

Q You said that you went to 1098 Rock Boulevard
when you left your home that night, correct?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A Uh-~huh.

Q Who was there when.you arrived at Rock
Boulevard?

A Losa.

Q And anybody else?

A I think Losa, Corrina. I don't know if the
boys were there. And Teki.

o And Teki was what to you then?

A My boyfriend.

Q And did you have a dog at your Sterling Way
apartment? A family dog?

A Uh-huh, vyes.

Q What was your dog's name?

A Dockie

0 I'm showing you State's Exhibit 41-A and 41-B

Does Doobie ever run away from home?
Yes.
How often?

A lot.

=T o S & B

Q And is there kind of a habit of what happens

when Doobie runs away?
He comes back.
On his own?

Uh-huh,

0 P
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0 The evening of Monday, the 12th of January,
over at 1098 Rock, what time did you go to bed that night?

A Hmm, I don't remember. Late.

l Q Do you remember how late?
A Probably around after 12:00. I know after

| 12:30.
Q Where did you go to sleep at? Where physically

in the apartment?

A In the living room on the couch.

Q Who else was with you physically?

A Teki and Losa.

Q When you fell asleep, where was Sateki
Taukiuvea?

s
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Q Did you wake'up during the night or morning?

Q What caused you to wake up?

A Losa, Corrina and Pe.

Q And what caused you to wake up? What made you?
A Losa, Corrina and Pe.

Q What happened?

A Corrina and Losa switching who is geing to be
on the computer and Pe walking in.
Q When Mr. Vanisi walked in, Pe walked in, do you

remember what time of evening it was?
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A Uh-uh

Q How was the defendant dressed when he walked
into the apartment?

A Without his wig.

o And was he carrying anything?

A A bag.

Q What kind of bag?

A A white bag.

0 I'm showing you Exhibit 22. I ask you to take
a look at that bag. Does that look familiar to you?

A I guess.

Q Did it look like the same type of bag that
Mr. Vanisi was carrying when he walked into the apartment
that evening? |

A I don't remember.-

Q You don't remember? Do you remember what color

the bag was?

A It was white and all I remember, he was

carrying a bag.

Q Did it have anything in it?

A It looked like something was in it.

Q Was the bag —— do you know what color or
material the bag was made out of?

A No.

Q Did you ask Mr. Vanisl about his wig when he

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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came in?

A I don't remember.

Q You don't remember? If you would turn to page
37, ma'am, of the transcript before vou. Directing your
attention to lines 23, 22 through Z6.

A Okay.

Q Do vou remember asking Mr. Vanisi what happened
to his wig?

A No.

Q Reading that transcript doesn't refresh your
recollection?

A No

Q Same questions to you as I did before. Was
your memory better back then about that question than it is
today?

A Pretty sure it would be.

Q What did you tell the police about Mr. Vanisi's
wig when you asked him what happened to it?

A That the wind blew it.

Q Mr. Vanisi told yvou that the wind blew it off?

Anything else?
A And that he was too cold to go get it back.
MR. GREGORY: Again, Your Honor, for. the

record, the witness is reading directly from her transcript.

THE CQURT: The record will so reflect.
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BY MR. STANTON:

0 When Mr. Vanisi came intc the apartment

carrying this bag, what did he do when he came into the

-apartment?
A Just walked in.
Q Okay. Where did he go?
A I don't remember.
Q You don't remember?
A Uh-huh.
o Okay. You can turn to page 60.of the

transcript. Actually, if you could turn to page 59 and
begin at line 15. You have a long answer and it begins at
line 15. If vyou could read to the end of that page, line
40, to yourself and tell me when vou're done reading.

A Okay.

0 et me walk
you here today, do you have a memory, Ms. Peaua, about what
Mr. Vanisi did and what he said when he walked into the 1098
Rock apartment that morning?

A Yes.

Okay. Can you tell the ladies and gentlemen of

the jury what your cousin, Mr. Vanisi, did when he walked in

A He walked in the apartment that morning. He
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Q Did he say anything when he walked in?

A He just said he was here..

QO And how was he acting?

s Well, I said in the statement paranoid, but I
don‘t remember how he was acting.

Q You don't remember today how he was acting?

A No.

Q But you remembered back when you talked to the
police officer on the 14th of January?

A Yes.

Q Is there any reason why, Ms. Peaua, you don't
remember today?

A I don't really remember what happened. This
happened two years ago. I'm just now reading over my
statement.

Q Okay. Is it because of the lapse of time that
you don't remember?

A Yes.

0 Now, when you talked to the detectives on the

l4th of January, you previously testified that you knew it
was about the murder of Sergeant Sullivan?

A Yes, I did.

O
1%

o

.
id you underst

thing?
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Q Certainly for the police it was important?

A Yes.

Q Was it important for you?

A Yes, it was, because it had to do with my
brother.

Q You say brother; you péint.to Mr. Vanisi. Is
that what you refer to him as, your brother?

A Uh-huh.

0 And you.don't remember those facts today
because time has eroded your memory?

A Yes. No, I don't.

Q Did it seem important to you back then, these
things?

A The case?

Q What they were asking you and what you knew and
what you remembered?

A Yes, it did.

Q But things like that just don't stick in your
memory?

MR. GREGORY: Your Honor. I object. He's
arguing with his own witness.

MR. STANTON: Whether the State calls a witness

A bt Aacon '+ maarn T o Amanld salr AmmasmstrdAara ~AF Hhoe tridhrnacaoe
ML IIW/L UUTOIL L Icadll b il L don YuaolLdbWilbo Vo CALS WAL LILITOO
THE COURT: Objection is overruled.
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BY MR. STANTON:
Q Are you the type of person, Ms. Peaua, that you
just don't remember things two years later?
A I remember important things. I remember him at
Losa's house. I remember seeing him. I don't remember
seeing him at my house —— well, ves, I do, as a matter of
fact. T remember seeing him at my house. As far as what he
was wearing, I don't remember that. 2And if he did come in
with the hatchet, I don't remember -- I remember what,
how —-
MR. GREGORY: 1I'm going to ask that the witness
not narrate from this point on.
MR. STAﬁTON: "I'1l begin to ask questions. I
agree with Counsel.

THE COURT: All right.

Q You told the detectives on the 14th of Januvary,
1898, your cousin, Mr. Vanisi, walked into the apartment
carrying a white plastic bag and was paranoid. Do you

remember that?

A Okay.

Q Do you remember that?

n T oL o L T & e Al o ale momde Lo damn  cwoenad e
Pt 1 IfeElieioerl LdlK1Ig 1O LEll, aBOut bal 1! E 118

carrying a plastic bag. I don't remember saying "paranoid.“

—~

Q As you read the transcript, now you see the
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words in there that you told the detectives that he was

paranoid?
A Okay.
Q Was your transcript correct?
A Yes.
Q You told the detectives that?
A Yes,
Q Is that truthful when you told the detectives?
A I probably wouldn't say parancid, but he walked

in. That's probably the only word that came to my mind

then.

Q Ma'am, did you use the word "paranoid” to the
detectives?

A Yes, I did.

Q Were you being truthful to the detectives when

you told them that?

Do you

A
Q
A

0

remember telling the detectives that?

A

0

©

— ey

722

Yes, I did. I don't know.
You don't know whether you were being truthful?
Not about him being paranoid. I was paranoid.

You told them that he wasn't wearing his wig.

Yes, I do.
Do you remember waking up later in the morning?
Yes, I do
And do you remember seeing Mr. Vanisi when you
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woke up the second time?
A I don't remember.
Q Okay. ©Out of the statement that you just read

on page 59, did that help you with your memory about seeing

Mr. Vanisi the second time you woke up that morning?

A Which line?

0] It began at line 26. Read to iine 33.

A Ckay.

Q Do you remember that, as we sit here today,

about what you saw Mr. Vanisi doing the second time you woke

up?
A He was in the kitchen.
Q You remember that?
A Yes
Q What was he doing in the kitchen?

b
¥
I
{

g
g at his hatchet.

™
o
[
1
Q
Q
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]

Q What kind of hatchet was he looking at?
A It was about that -- well, (indicating) it's a

silver hatchet with a handle.

Q Can you describe how he was looking at the
hatchet?
A Like that (indicating). I don't remember how

how he was looking at the hatchet?
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A Constantly.

Q Yeah. You mentioned something about his eyes.
Do you remember that?

A Which line is this?

Q I'm just going to ask you first whether or not
you remember what you told the detectives.

A No.

Q Do you remember telling the detectives that his
eyes got really big?

A No.

Q You don't remember that? You don't remember it
as you sit here today?

A No.

Q You noticed something unusual or different
about the hatchet at that time, didn't vou?

A At that time? I said it was bended.

Q Had you seen the hatchet prior to that morning?

A I don't remember. Yes.

Q How many times prior to that morning had you

seen the defendant with that hatchet? How many different

times?
A I don't know. A lot
Q More than five times?
A You can say that
Q I'm not saying that. I'm asking you. Was it
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more than five times?
A Could have been, yes.
Q More than ten times?
A No. I don't know. I don't sit there and sit

there, one, two. I don't know. More than two times, say
that.

e} Well, was it unusual for you to see people

carrying hatchets?

A No. ©Oh, oh, yeah. Sorry.

Q It's okay.

A Yes, it was. For him, no.

Q For Mr. Vanisi, no? He always carried a

hatchet with him?
No. I mean it was at the time, yes.

When you saw it Tuesday morning?

Uh=-huh.

0 T - I @ B

You knew something looked different about the
hatchet. &And you asked him about it? Do you remember that?
A I don't even remenmber talking to him.
Q Okay. Now that you read that portion of the
transcript on page 59, does that help you with your memory

about what you talked with Mr. Vanisi in the kitchen about

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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33. You asked him if the hatchet was bent, correct?

A Uh-huh.

o And you also asked him, that it was dirty?

A Uh-huh.

Q Did it look dirty to you?

A I don't remember.

Q You asked, yeu told the police that's what you

asked Mr. Vanisi, correct?

A Yes.

Q What did Mr. Vanisi tell you after you asked
him why it was dirty?

A He was playing in some dirt.

Q That's what Mr. Vanisi told you, correct?

A He could have, yeah.

Q Well, Ms. Peaua, my question, if there's some
confusion, T apclogize. You told the police in the

transcript that's what Mr. Vanisi saic?

A Uh-huh.

0 Were you lying to the police when you told them
that?

A I think -- I don't know. Probably — I don't

know if I was or not.

e Weva  Alen T Lo £ A~ tnarem Trrdmee Ay Al
N 4 AL ALY w Dl ALY Ll YUUWU WOTLT LYydliy Wi WUVl
A About that, because I don't even remember

2Tl e o e omvt o Tor
Al Riily UL 1, SCL.LUU.BJ."{.
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] I'm 2 little confused. Mr. Vanisi walks into
your apartment, or when you wake up he's inside the kitchen
and he's staring at a hatchet?

A Uh-huh.

Q You tell the detectives the next day after this

happens, on the 14th, that the hatchet looked bent. You ask

him about why it was bent. And it looked dirty and you

asked him why it was dirty. And you don't remember that?

A Uh-uh.

Q Why is it that you think you don't remember?
A Because I don't even remember talking to him.
Q I understand that. But why is it that you

think you don't remember here today about that event? .

A About, I mean, I saw him in the kitchen, but I
don't remember talking to him and asking, "Why is your
hatchet dirty? Why is it all bended?"” I don't remember
that.

Q You told the detectives that the hatchet -- or
Mr. Vanisi told you the hatchet was dirty because he was

playing in some dixt?

A Uh-huh.

Q You don't remember today whether or not that
was a truthful statement when you talked to the police?

A No, I don't

o Why would you lie about something like that?
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A Because I was scared at the time.
Q Scared of what?
A I don't know,
Q You don't know what you were scared of? You

have to answer out loud.

A I don't know what I was scared of.

Q Why would telling the police Mr. Vanisi's
respense about the hatchet being dirty or not cause you to
be scared or cause you to lie?

A I don't know.

Q Were you trying to protect Mr. Vanisi when you

talked to the police?

A No. I was just telling the police from what I
knew.

0 Were you afraid for your own safety?

A From who?

Q I don't know. You said you were scared. I'm .

trying to find out why you were scared.

A I don't know.
Q You don't know whether or not ——
A Because this is the first time I have been in

like, like in a situation like this. I have never been in

Q I'm trying to find out, Ms. Peaua, why you
don't remember whether you were lying to the pelice or not
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when you told them those statements.

A 1 think if I said this a couple days after it
eally happened, then it's true. I mean, I don't remember
what happened. If he was -- all I don't remember is, I
don't remember him -- I don't even remember talking to him.
I don't. I mean, I could have saw him in the kitchen with
the hatchet all dirty and what, whatever. I just don't
repember having a conversation with him. Even from reading
my statements I don't.

Q And you are not certain as to that portion of’
this transcript about playing in dirt, whether or not you

were lying or not? You don't remember -

A I don't think I would lie about it.

Q Ma'am, if you could turn to page 36 of the
transcript.

A Okay.

Q Would you read the entire page, lines one

through 40?

A Okay.

Q Does that help you any more?

A Yes, it does.

Q Now, once again, my guestion to you was or is:

3 1 el 1

Do you remember what Mr, V e when he was

looking at the hatchet in the kitchen on Tuesday morning?
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0 Directing your attention to lines one through
three.
A Big.
0 That's what you told the detectives —-
A Yes.
Q —-- the next day? Were you lying about that?
A No. His eyes are always big.
Q Okay. So he didn't lcok any different when he

was looking at the hatchet. Is that what your testimony is?

A I don't remember how he was looking at the
hatchet.

0 Well, you specifically told the detectives that
his eyes were, "like, big and stuff"?

A Okay, if I told them that, then that's the
answer.

0 Now, is it your testimony today that his eyes
were always big and therefore it wasn't unusual, the way he
was looking at the hatchet?

A I don't remember how he was looking at the
hatchet. But if I did tell the detectives that his eyes
were big, then probably to me his eyes were big then.

Q I understand that, Ms. Peaua. Please listen to
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said, you blurted out, "His eyes are always big."

A Uh-huh
0 When I read your transcript testimony, or the

transcript of what you told the police, I get the impression
elling them that his eyes were big while he
was looking at the hatchet and that was unusual, it was

unique. That's why you told them that his eyes were big.

A Okay.

Q Am I wrong or am I right?

A You are right.

0 He was locking at it differently than he

normally looks at things? At leést what you told the police
on the 14th?

A Yes.

Q Once again, were you truthful with the police
when you were describing how Mr. Vanisi locoked, what he
locked like, looking at the hatchet?

A Yes.

Q Now, did you read the rest of the page, lines

five through 40 on page 36?2
A Yes, I did.

Q Once again, you told the detectives for the

second time that the hatchet as you observed i

different; that

O
+
)
D
<
&3
1]
3
rt

That's the secor
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in this interview.

Does that help your memory today as you sit

A No.

Qo You don't remember the hatchet being bent or
dirty?

A Not from today.

Q I'11 ask you this question: Relative to your

comments for the second time in this transcript that it was

bent and it was dirty, were you being truthful to the police

when you told them that?

A Yes.

Q You have to wait until I'm done asking the
question.

A I know what you're going to ask me.

Q I understand. But the woman sitting in front

of you has to take down every word in this trial. When you
and I speak at the same time, it's a very difficult job for
her. Okay?

Line 24 through 29, for the second time you
tell detectives on your own that you asked Mr. Vanisi why
the hatchet was dirty and he responded to you that he was
playing with some dirt.

That's the second time you tell that to the

detectives. Did you tell the detectives the truth durin

a
=
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this portion of the interview?
A Yes.

L
O Ma'tam

' .
A A
n, 1 f AT culd

1
yYu CCUL

lines 36 through 39. Once again page 36.

Q The detectives asked you whether or not you
knew what the substance on the hatchet that looked like dirt

was, correct?

A Uh—-huh.

Q Do you remember today what it looked like?

A No.

Q Do you remember what you told the detectives?

A That it was dirty.

Q You describe a color. Directing your attention
to line 37.

A Brown stuff.

Q Were you truthful when you told the police that

statement, ma'am?

A Yes.

0 How was the defendant dressed when he came back
or when you saw him in the kitchen that morning?

A Without his wig.

Q Do you remember what his other clothing items

were, what color, what they looked like?

A No, I don't.
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Q Ma'am, could you turn to page 37, lines 30 and
31.
A 30 and 317
" Q Yes, ma'am
A Okay.
Q Does that refresh your memory?
A Yes, it does.
| Q What else was he wearing?
|| A Just his purple cutoff shirt, his jeans, and
his boots.
II Q Where was his T-shirt cut off? Whereabouts?
A Right here (indicating).
" Q You're indicating at the shouldex?
Il A Yeah, about right here (indicating).
l Q That next Tuesday morning, did the defendant
i

Tuesday morning?
Yes.

As in what?

As in anything. Did he change his appearance?

No, not when I saw him.

You don't remember him doing anything to his

face or hailr area?

I don't remember seeing him Tuesday morming

besides when he came in Losa's house.
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735
Did he look different anytime Tuesday to you?

Tuesday, without his wig?

[ X JCRE T

Without his wig. Anything about his facial

How about his beard?

You never saw him after his beard had been

No.

Did you ever see television news accounts of

the murder of Sergeant Sullivan?

A

o0 oy 10 P O

0

Yes.

When was the first time you saw that, ma'am?
That morning when I went home.

Is that Tuesday morning?

Yes, it is.

And did you see Exhibit 6, the television news?
Yes, I did.

What was the first thought that entered your

mind when you saw this composite on the television?

A

L)

L@

Could it be Pe?
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your response was when you first saw this?

A No.

C Turn to page 63 of that transcript, ma‘am. I
direct your attention to line 37 through 38.

A 37 to 387 Page 637

Q I'm sorry.

MR. STANTON: Court's indulgence for one
moment .
THE CQURT: Yes.

BY MR. STANTON:

Q Let me go back one question. Could you turn to
the next page, page 64, lines 34 through 3572

A Okay.

Q Would you read that to yourself?

A Okay.

Q Do you remember my previous question to you
about him shaving his beard?

A Yes.

0 Do you remember talking to the pelice about
that?

A Yes
) 0 What did you tell the police about his beard?

A That he shaved it.

Q When did he shave it?

A I don't know. I wasn't there when he shaved

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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it.
Q0 Do you remember seeing him after he shaved his
beard?
A No.
Q You never saw him after he shaved his beard?

e

I don't remember seeing him after he shaved his

beard. Probably -- not directly after, I mean.

Q But you saw him sometime Tuesday?

A Yes.

Q He had shaved his beard?

A Yes.

Q Do you remember anything or any comments the

defendant made about a po-po?
MR. STANTON: Ms. Reporter, that's P-o-P-o.
THE WITNESS: As in the police?
BY MR. STANTON:
Q I'm going to ask you a series of questioﬁs
about that. My first question, ma'am: Do you ever remember
the defendant, Mr. Vanisi, making any comment to you while

he was in Reno in January of 1998 about a po-po?

A Yes.

Q What is a po-po?

A Police

Q Is that a slang term or is it a Tongan word?
A It's slang. BEwveryone says it Not ewveryone,
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but it's slang.
Q Is it slang in Tongan?
A Not just in Tongan. Other people say it, other
|| cultures.
Q So you know po—-po is a slang term for a police
officer?
A Yes.
Q What did Mr. Vanisi say about Po Pos in January
of 19987 |
A That he wanted to kill a cop.
Q And he also used the word "po-po"?
A I don't remember.
|l Q Did he ever talk about robbing stores?
1l A No.
“ Q You don't remember that?
A Him talking about robbing stores?
Q Yes.
A I don't remember.
0] Do you remember talking to members of the
District Attorney's office about your statement and your
knowledge in this case?
| A Yes.
Q Do you ever remember talking to members of our
office in front of me about —-
“ A Yes

SIERRA NEVADA REPORTERS (70Z2) 329-6560
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0 —-— about Mr. Vanisi talking about robbing
stores?

A Yes.

Q Did you tell us that?

A Yes.

] Okay. Well, did Mr. Vanisi, in January of
1998, talk about robbing stores?

A Yes.

Q What did the defendant think about money in the

general concept back in January of 19987

A He wanted money.

-

Q n fact, you used a particular word to describe
his thought processes about money to the police during this

interview. Do you remember?

A Obsessed with money.

0 And is that true?

A At the time, yes.

Q At the time that you told the police, it was
true?

A Yes.

é Indeed, in January of 1998, Siaosi Vanisi was

ocbsessed with money?
A Yes.
0 On Tuesday morning while you were in the

kitchen, did Mr. Vanisi talk to you about killing a police
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officer?
A Tuesday morning? Yes.
l Q What did he tell you? And could you please

0

A As in what do you mean? How did he say it?

Q Yes, ma'am.

A He just said yés.

Q He said yes to what?

A Because I asked him.

Q What did you ask him?

A I asked him, was I -- well, there's a policeman

killed. I was like, Did you do it? He was like, Yeah.
Sarcastically. So I didn't —— I was like, Did you? He's

like -- Come on, Renee, you know me better. I was like, Did

you do 1t? He was like, Yes.

MR. STANTON: Thank you. Nothing further.

THE COURT: Cross-examination?

MR. GREGORY: Court's indulgence, please.

(There was a pause in the proceedings while
Counsel and the defendant conferred.)

MR. GREGORY: You

K
fa s
o)
(o)
a]

at this time. However, we ask the Court to hold this
k

witness to her subpoena and also as}
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outside in the hallway until we take our break.

THE COURT: Okay. Ma'am, they are not going to
ask you any questions at this time. They want an
opportunity to talk to you.

THE WITNESS: Okay.

THE COURT: I am going to order that you await
their speaking with you.

THE WITNESS: OQkay, that's fine.

THE COURT: You will go with your victim,
witness unit person, your witness unit person, and they will
wait with you until counsel can come out in the hall and
visit with you. Thank you.

You are held to vour subpoena. You may have to
come back and testify. You will have to stay until then.

THE WITNESS: That's fine.

{The witness stepped down and left the

courtroonn. )

THE COURT: Counsel, is this a good time to
take our afternoon recess?

MR. STANTON: It is, Your Honor.

THE COURT: Ladies and géntlemen of the jury, I

am going to let you take your afternoon recess. Remember
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It is your duty not to discuss among yourselves
or anyone else any matter having to do with this case. It
is your further duty not to form or express any opinion
regarding the guilt or innocence of the defendant until the
case has been finally submitted to you for decision.

You are not to read, listen to or look at any
news media accounts regarding this case. Should any person
attempt to influence you in any manner regarding this case,
you are to notify the bailiff outside your fellow jurors'
presence, who in turn will notify me immediately.

Court is in recess. Counsel, see you back in

15 minutes.

(A recess was taken at 3:34 p.m.)
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RENO, NEVADA, THURSDAY, SEPTEMBER 23, 1999, 3:58 P.M.

-o000-

(Whereupon, the following proceedings were held
in open court, in the presence of the jury.)

THE COURT: Thank you, please be seated.
Counsel stipulate to the presence of the jury?

MR. STANTON: State will =o stipulate.

MR. GREGORY: Defense will so stipulate..

THE CCURT: You may call your next witness.

MR. STANTON: May counsel approach regarding an
administrative matter?

{There was a discussion at the bench off the

record.)

MR. STANTON: Thank you, Your Honor. The next

witness for the State is Maria Louis.

(One witness sworn.)

THE CLERK: Thank you. Please be seated at the

witness stand.
MARIA LOUIS
called as a witness on behalf of the Plaintiff,

having been first duly sworn,

AV
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DIRECT EXAMINATION
BY MR. STANTON:
Q Good afternoomn.
A Good afternoon.
Q Could you please state your complete name and
spell your first and last name for the court reporter?
A Maria Losa Louis. M-a-r-i-a, L-o-u-i-s.
Q Could you spell your middle name?
A lL-o-s-a.
Q Is that how your friends call you, by the name
of Losa?
A Yes
Q Ma'am, I would like to direct your attention
back to January of 1998 Where did you live at that time?
A 1098 North Rock Boulevard.
Q Who lived with you at that address?
A My brothers and sister.
Q And what are your brothers' and sister‘s name?

A Corrina Louis, William Louis, and Brandon
Louis.

Q How oid are your two brothers?

A 16 and 13.

Q And did you live in an apartment number there?

A Apartment A.

Q Do you know the defendant, Siaosi Vanisi?
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different occasions had you seen Mr. Vanisi?

A

(@]

bl

where he is in the courtroom?

left, my right.

identification of the defendant?

BY MR. STANTON:

745
Yes, I do.

Do you see him in court?

Could you please describe what he's wearing and
Navy blue suit, yellow tie, and he's on your
MR. STANTON: May the record reflect the

THE COURT: Record may so reflect.

Are you related to Mr. Vanisi?
Yes, I am.

How are you related to him?

He is my unc;e.
What other names do
Pe.

Any others?

Siaosi.

And how many times prior to January of 1998,

Couple of days.
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Q Okay. And when was the first time -- where
were you and what were you doing when you first saw
Mr. Vanisi in January of 19987
A I was at a dance, the Tongan society, for the

youths of Reno, Tongans.

Q I want to put it in context with Sergeant
Sullivan's murder. Sergeant Sullivan was murdered
approximately 15 minutes after midnight January 13, Monday
night or Tuesday morning, depending on your perspective.

Whep was the dance in relation to that?

A It was on a Saturday, the 10th.

0 Okay. So the Saturday just before the murder? -
A Yes.

Q What was the defendant wearing when you saw him

for the first time at that dance?

o

Some baggie pants; a leather jacket, he had a

wig and a beanie.

Q Okay. Did you ever see Mr. Vanisi with a
hatchet?

A Yes.

Q Can you describe that hatchet?

A A little small ax.

>
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MR. STANTON: May the record reflect the

witness approximated 12 to 18 inches?

THE COURT: Record will so reflect.

BY MR. STANTON:

A

0

What color was that hatchet?
Silver with a black rubber handle.
Where were you when you first saw it?

Starlite Bowling.

Showing you Exhibit 21, take a close look at

that, Ms. Louis.

A

Q

Yeah, this is it.

Okay. Where did Mr. Vanisi have that hatchet

on his body when vou first saw it?

A

stomach.

ro R I - B R e S o)

o>

s apout police officers

In his waist, had it like in his waist by his

Was it concealed or was it out in the open?
He covered it with his Jjacket, concealed.
Did you ask him what it was for? .

No. 1T just asked him.&hy he had it.

What did he say?

He didn't answer me,

He didn't answer?

T
i

Q.

1 4 3 1 1 15N o
on't think he heard

o
£l -

Did you ever hear the defendant make any

2 mmma )
P
$
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Yes.
What did he say?
He wanted to kill a cop.

Did he tell you why he wanted to kill a cop?

T oy 0 ¥

No. Yes, he wanted to kill them because they
took so much -- well, he wanted to kill a white cop because
they took so much from the Polynesians.

Q Did he say what he wanted to take from the

white police officer once he killed them?

A Their radio, the gun.
Q Did he ever say anything about taking money

from them?

A No.
% ] ~T71 M 17 1
Q How many times do you recall Mr. Vanisi making

A I only heard him, I would say more than three
times.

Q Were other people present when he made those
statements?

A Yes.

Q Did you ever hear Mr. Vanisi make any of those

statements after the murder of Sergeant George Sullivan 15
minutes after midnight on January 137
a No.

Q On Tuesday morning, approximately 1:30 a.m., do
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you remember being at your Rock Boulevard address?

A

Q

Yes.

Who else was there at that time of the morning

on Tuesday, the 13th of January?

A

=0 O

Q

My sister, Teki and Renee and my brothers.
What were you doing at that time?

I was on the computer.

In your house?

Yes.

And do you remember anybody coming into your

apartment about that time?

A

Lo T O

o>

b
»

e

clock on the
Q
A
0

your door?

Pe did.
Pe?

1es.

Is that Mr. vanisi?

4

es.

Are you certain about the time?

Yes.

How are you certain?

Because he walked in. I just glanced at a tiny
side of the computer.

What time was it?

T

say between 1:00 and i:15.

(=

And how was he dressed when he walked through

- SIERRA NEVADA REPORTERS. (702) 329-6560

2IDC00933

AA01381




PEEAAIALE TSTUENS

W

(47

10
11
12
13
14
15
le
17
18

————..
—t———

750
A He just had the jacket, the gloves. He didn't
have the wig on, and his baggie pants.
Q You said he had a pair of gloves on?

I A Uh-huh.

It Q I show you Exhibit 25. I ask you Lo take a
close look at that. Do they look familiar?

A Yes.

0 How do they look familiar to you, ma'am?

A Because those were the gloves that he wore.
Q Was he wearing a wig?

II : No.

Q Had you seen him wear a wig before that
morning?

Il A Tuesday morning? Monday morning?

Q Before he walked in the apartment, had you ever
seen the defendant wear a wig?

A No.

Q You said you saw him with a wig at the dance?

A Yes.

" Q How many times, when you first saw him at the
dance until the time he walked into the apartment, did you
see Mr. Vanisi?

A I Just saw him at the dance and the apartment
and that was it, when he came over that night.
0 Was he carrying anything with him?
" SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329"6560
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door is open.
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No.
When he walked into your apartment at 1:307?
Oh, yes, he was.
What was he carrying?

I show you Exhibit 26. Do you see that

Yes.

Where is Exhibit 26, that photograph, taken?

In my kitchen.

And in the center of that photograph, a cabinet

Do you see what is inside of the cabinet on

the top shelf?

A
Q
with him?

A

0
A
Q

Yes.

Does that look like what Mr. Vanisi carried in

No.
It doesn't?
No, it doesn't.

What is different between what is in the center

of that photograph and what he carried in?

A When he came in the first time, the bag looked
emprty. It wasn't full like that
Q Okay. So, when you found it, it was full?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Q It appeared empty when he walked in?

A Yes. 4

0 Did you ask him what was in the bag when he
walked into your apartment?

A No.

Q What did he do with the bag when he walked into
your apartment?

A He didn't put it down. He went back outside
with it.

Q How long after he came into your apartment did
he walk out with the bag?

A I would say like 15 minutes.

0 In that 15-minute time period, where did
Mr. Vanisi go?

A He walked in. He came and sat by me while I
was on the computer. And Renee and I were asking him what
was wrong. He didn't say anything. He said nothing.

Q Was he acting unusual?

A He wasn't saying anything.

Q Was that unusual for him?

A Yes.

Q How is Mr. Vanisi normally?

A He's always talking.

Q And he wasn't that morning?

A No.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Q Do you know where he went when he was inside
your apartment for those 15 minutes besides sitting next to
you at the computer? .

A No. Then he just got up and went to the living
room, and I guess he went outside after that.

Q Before he went outside, that 15-minute time
period, did you see where in your apartment he went?

A No.

Q I show you photographs 23-A and B. First,
photograph 23-A, I ask you if you recognize first, ma'am,

where that photograph is taken?

A In my hallway.

0 And do you recognize the maroon jacket on that
chair?

A Yes

Q Who's jacket is that?

A Pe's

o) Mr. Vanisi's?

;3 Yes.

Q Is that the jacket that he was wearing when he

walked into your apartment?

A Yes.

g 23-B, do you recognize that?

A Yes,

Q And in the center of that photograph is a pair

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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of gloves. Are those the gloves you previously identified
as being Mr. Vanisi's?

A Yes.
MR. STANTON: Your Honor, I move for admittance
of 23-A and B.
MR. GREGORY: We would submit those items, Your
Honor.
THE CCURT: Exhibit 23-A and 23-B are admitted.
(Plaintiff's Exhibit Nos. 23-A and 23-B
admitted.)
BY MR. STANTON:
Q Did there come a time, ma'am, when you were

down at the Reno Police Department on January 13 to talk to

Reno homicide detectives?
A Yes.
Q Was that in the late evening hours of

January 137

A Yes.

Q While you were being interviewed, did
detectives come in and show you a photograph from a video
canera at a minimart?

A Yes.

Q Ma‘am, I show you Exhibit 27. Do you remember
seeing this photograph on January 13 at the Reno Police

Department?

SIERRA NEVADZA REPORTERS (702} 329-6560
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A Yes.
0 In the center of that photograph with his left
arm bent, touching his chin, is an individual. Do you

recognize who that individual is?

A Yes.

Q Who is that?

A Mr. Vanisi,

Q And you were asked that same question by

homicide detectives that evening, correct?

A Yes.
Q And you gave them the same answer?
A Yes.

MR. STANTON: Move for Exhibit 27 to be
admitted.

MR. GREGORY: Again, Your Honor, we will submit

THE COURT: Exhibit 27 is admitted.
{(Plaintiff's Exhibit No. 27 admitted.)
MR. STANTON: May I publish, Your Honor?
THE COURT: You may.

(The exhibit was displayed to the jury.)
BY MR. STANTON:

n TTh
o On T

4

y morning, the 13th of January, 1998,

at your apartment, were you present when Mr. Vanisi asked to

2IDC00939
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was that?

Yes.

And what happened there?

Shamari to shave his beard.
And did you see Mr. Vanisi after Shamari had

shaved his beard?

Yes.

What kind of difference did Mr. Vanisi present
after shaving his beard?

There wasn't that much difference.

When you say the Elvis look, what type of look

What's on the picture.

Okay.

by an Elvis look?

Long sideburns.

How was his facial hair before the Elvis look?

Bushy.

I show you Exhibit 24-B.

1im from the other room.

took some hair out because he wanted the Elvis look.

And could you describe it, what you mean

this photograph the facial hair of Mr. Vanisi?

A

0

T o ——————")

Yes.

SIERRA NEVADA REPQRTERS

(702) 329-6560
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MR. GREGORY:

MR. STANTON: Just 24-B, Your Honor.

THE COURT: 24-B is admitted.

{Plaintiff's Exhibit No. 24-B admitted.)
MR. STANTON: May I publish?
THE COURT: You may.

(The exhibit was display to the jury.)

STANTON:

bid there come a time, Ms. Louis, that you

became aware that police were looking for certain items

involved in this case?

A
Q

for?
A

Q

Yes,

How did you know what the police were looking

I saw it on the news.

And what items did you see on the news the

police were looking for?

A
0

Gammick held up the belt, the police belt.

You said "Gammick." You're talking about the

District Attorney, Dick Gammick, here in court?

A

K>

10O

Uh~huh.

You saw him on television?
Yes

What was it he held up?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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find those items?
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The police belt.
You watched that on the news?
Yes.
After you watched that on the news, did you
Yeah.
Where were they?
In my kitchen cabinet.
Exhibit 26, the photograph I showed you
Where were -- is this a photograph of where you

Yes.

Could you peint out where in the photograph you

{Indicating.)

Turn that around. Could vou once agai

{Indicating.)

Is this in the same or similar condition as you

Yes,
This was taken by the police?

Yes.

They came to your house?

R
ies.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Did you permit them to photograph this?
Yes.
After you found the items, what did you do?
I called a detective.

And how soon after you called did they come to

1 would say they were there in like 15 minutes.
MR. STANTON: Court's indulgence just a moment.

THE COURT: Yes.

MR. STANTON: Move for 26 into evidence, Your
MR. GREGORY: Again we will submit it, Your
mitted.

THE COURT: Exhibit 26 is a

(Plaintiff's Exhibit No. 26 admitted.)
MR. STANTON: May I publish?

THE COURT: Yes, you can.

(The exhibit was displayed to the jury.)

BY MR, STANTCN:

Q
apartment?

A

Do you have any idea how that bag got into your

No, I don't
MR. STANTON: No further questions.

MR. GREGORY: Court's brief indulgence?

HE COURT: Yes, counsel.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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" (There was a pause in the proceedings while
Counsel and the defendant conferred.)
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor.
" CROSS-EXBMINATICN
BY MR. GREGORY:
Q Is it Louise (pronouncing)? Is that how you
prconounce your last name?
A Louis,
Q Louis? Prior to your testifving today, when

representatives?
A Oh, gosh, I don't remember.
Q Well, let's try a guess. Was it within the

last month?

to your testimony?

No.

QP

S50, the last time you talked to them was in

e, Okay. Do you remember testifying at the

P rrrr—t———————— o — — —— ——————————————————————————————————————————
e ——————

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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preliminary hearing? Do you not?

A Yes.

o And do you remember giving a statement to
Detective Duncan on January 15 of 1998 when you went to the
police station?

A Yes,

Q I assume, ma'am, you remember testifying on the
14th of January of this year, some nine months ago?

A Yes.

Q Ma'am, I've gone through each and every ona of
those statements. I don’'t see you use the word "white"
anywhere. You mentioned that Mr. Vanisi said he was going
to kill a cop. But you never used the term "white." Why

did you decide to use it today?

A I don't know, because I have heard him.

Q Pardon me?

A I have heard him say it.

Q Say that he was going to kill a cop?

‘A Uh-huh.

Q All right. But you're missing my distinction

here, ma'am. I've gone through these transcripts. You
never used the word "white" anywhere. Not from the first
he police, not at the preliminary

hearing, not at the last time you testified before this

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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cop” as opposed to "kill a cop."
MR. GREGORY: May I approach the witness, Your
Honor?
THE COURT: You may.
BY MR, GREGCRY:

Q I'll show you, this is your testimony, Volume 4
of the transcript, page 773, starting at line 19. Would you
read that to yourself?

Going to page 774, line five, did you see the
word "white"?

A No.

Q What did you indicate at that time? That he
wanted to kill a cop; is that correct?

A Correct.

MR. GREGORY: I have nothing further from this
witness.
THE CCOURT: &Anything further, Mr. Stanton?
MR. STANTON: Briefly.
REDIRECT EXAMINATTON
BY MR. STANTON:
Q Ms. Louis, when you met with the District

Attorney's office, the question Mr. Gregory didn't ask you,

. g 1
dld TaT! 7, Trosaa

6] Why is it your te

stimony that he said a white

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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cop"” today?

A Well, we just had been discussing it and
talking amongst ourselves, with other witnesses.

Q Is that because that's what he said,
Mr. Vanisi?

A Yes.

MR. STANTON: Nothing further.
RECROSS~EXAMINATION

BY MR. GREGORY:

Q But you didn't — I'm not going to beat this

too far. You gave a statement to the police on January 15,
1938. You testified at the preliminary hearing. And you
testified under ocath in this Court last January, asked that
question many times by Mr. Stanton, and by Detective Duncan.
You Never used the word "white"; is that correct?

MR. STANTON: Objection, asked and answered,

THE COURT: Sustained.

MR. GREGORY: Thank you, Your Honor.

THE COURT: May the witness be excused?

MR. STANTON: From the State's perspective,

yes.
MR. GREGORY: Yes, Your Honor.
THE COURT: You may step down. You may be
excused.
/ 7/
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{The witness was excused and left the
courtroomn. )

THE COURT: Call your next witness.
MR. STANTON: The State would call William
Louis.
(One witness sworn.)
THE CLERK: Thank you. Please be seated at the
witness stand.
WILLIAM LOUIS
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,
was examined and testified as follows:
DIRECT EXAMINATICN
BY MR. STANTON:
Q You can pull your seat up as close as you can
to the microphone.
Could you please state your name?
William Christopher Louis.
And how old are you, sir?

Sixteen.

O C

And I direct your attention back to January of

1998. How old were you during that time period?

3 de o

FULLL LSl

7

0 Where were you living?
A 1098 North Rock Boulevard, Apartment A.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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0 Speak up a little.

A 1098 Rock Boulevard, BApartment A.

Q Who lived with you at that location?

A Me, my brothers and sisters and my cousin.

Q And who is your cousin?

A Laki.

Q Do you know an individual by the name of Siaosi
Vanisi?

A Yes.

Q How do you know him?

A He's my uncle.

Q Do you see him in court today?

A Yeah.

Q Could you describe where he is in the courtroom
and what he's wearing?

A To the right of me, wearing a blue suit and a
vellow tie.

MR. STANTON: May the record reflect the
identification of the defendant?
THE COURT: Yes, the record will so reflect.

BY MR, STANTON:

Q In January of 1998 when you first saw
Mr. Vanisi here in Reno, where did you see him at?

A At a dance

o} And how was he dressed?

STERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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cop” today?

A Well, we just had been discussing it and
talking amongst ourselves, with other witnesses.

Q Is that because that's what he said,
Mr. Vanisi?

A Yes.

MR. STANTON: Nothing further.
RECROSS-EXBMINATION

BY MR. GREGORY:

Q But you didn't -- I'm not going to beat this

too far. You gave a statement to the police on Janmuary 15,
1998. You testified at the preliminary hearing. And you
testified under oath in this Court last January, asked that
question many times by Mr. Stanton, and by D
You Never used the word "white"; is that correct?
MR. STANTON: Objection, ask
THE COURT: Sustained.
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor.
THE COURT: May the witness be excused?

MR. STANTON: From the State's perspective,

yes.

MR. GREGORY: Yes, Your Honor.

THE COURT: You may step down. You may be
excused.

/77
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(The witness was excused and left the
courtroom. )

THE COURT: Call your next witness.

MR. STANTON: The State would call William

R RIS

Louis.
(One witness sworn.)
THE CLERK: Thank you. Please be seated at the
witness stand.
WILLIAM LOUIS
called as a witness on behalf of the Plaintiff,

having been first duly sworn,

DIRECT EXAMINATION

, was examined and testified as follows:
i BY MR. STANTON:

Q You can pull your seat up as close as you can

to the microphone.

Could you please state your name?

William Christopher Louis.
And how old are you, sir?

Sixteen.

(SR o I

And I direct your attention back to January of

1998. How old were you during that time period?

D ettt —————

A Fourteen.
I Q Where were you living?
l A 1098 North Rock Boulevard, Apartment A.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Q0 Speak up a little.

A 1098 Rock Boulevard, Apartment A.

Q Who lived with you at that location?

A Me, my brothers and sisters and my cousin.

Q And who is your cousin?

A Laki.

Q Do you know an individual by the name of Siaosi
Vanisi?

A Yes,

Q How do you know him?

A He's my uncle,

Q Do you see him in court today?

A Yeah.

0] Could you describe where he ig in the courtroom
and what he's wearing?

A To the right of me, wearing a blue suit and a
yellow tie.

MR. STANTON: May the record reflect the
identification of the defendant?
THE COURT: Yes, the record will so reflect.
BY MR. STANTON:
Q In January of 1998 when you first saw
Mr. Vanisi here in Reno, where did you see him at?
A At a dance.

) And how was he dressed?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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I A Yes.
Q Who was that?
A Pe.
Q Mr. Vanisi?
A Yes.
0 After the dance —— was this Saturday night, the
dance?
Yes, Saturday night.

>|
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A Some raggedy clothes, a leather jacket, I |

Il think.
0 How about his hair and his face? How did he
look in that area?
A He had a beard and some -- I think it was a
wig, brown hair.
Q Were you ultimately able to see on television a
composite drawing regarding a person that the police were
looking for in the murder of Sergeant Sulliwvan?
A Yeah.
0 I show you Exhibit 6. Do you recognize that?
A Yes.,
“ 0 When you saw that on the television news, did
| you have an idea who that was?
“ A Yes.

Q Did you have that idea immediately after you

2IDC00953
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After the dance, did Mr. Vanisi show you

No.

Do you remember ever seeing Mr. Vanisi with a

Yes.

When was the first time you saw him with a

I think it was that night.

The night of the dance? You have to answer out

Yeah.

And where were you when he showed you the

He didn't show it to me. I just seen it.

Where did

id you

see it?

At the front of the door,.
At where?

At the dance.

Was he wearing it?

Yes.

Where was he wearing it?
in his pants.

And did you ever hear Mr. Vanisi talk about

illing a police officer?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Yes.

When was the first time you heard that?
The following Sunday night.

The Sunday night after the dance?

Yeah.

Where were you when he first told you about

I was in my bedroom.

At Rock Boulevard?

Uh~huh.

Did you think he was serious?

No.

Can you describe the hatchet to me?

It was just metal with a rubber black handle

How long was it?
What?

How big was it?
I'm not sure.

If you saw it again, do you think you would

recognize it?

Yes.
Exhibit 217
Yes.
Is that it?

rLe)

Uh-huh.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Q When you first saw the hatchet, Mr. Louis, how
did it look to you?

A It looked brand new.

Q Did you ever see that hatchet Tuesday morning
at your apartment?

A Yeah.

Q Did it look different?

A Yeah.

0 How did it look when you saw it Tuesday?

A Scraped up, as if it had been used.

0 Did you see anything on the hatchet?

A Yes

Q What did you see on it?

A Scome brown spots and stuff

Q What did you think those brown spots were when
you first saw them?

A I thought it was blood.

Q Where did you see the hatchet on Tuesday?

A On top of my drawer.

Q In your bedroom?

A Uh~huh,

Q Did you do anything to the hatchet when ycu saw
it in that condition?

A No.

Q Did you see the hatchet in the possession of

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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somebody else later on Tuesday?

A Yes.

Q Who?

A My little brother had it.

Q What is your little brother’s name?

A Brandon Louis.

Q At the time you saw your little brother with
the hatchet later on Tuesday, how old was your little
brother?

A I think 11.

Q Pardon me?

A He was 11.

Q And what did you think when you saw your
brother holding the hatchet? '

A I told him not to touch it.

Q0 And what did you do after you told your brother
that?

A I grabbed it from him and threw it on the
floor.

Q Where did you throw it on the floor in your
apartment?

A By the door, the front deor.

Q I'm showing you photographs 20-A and 20-B and
ask you, Mr. Louis, if you recognize the photographs?

A Yeah.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560

2IDC00957

AA01405




8GE0A1ILE TSTIUENS

(oY} N =

o

~ >

10
11
12
13
14

 ———————
re—————

Q

.

And do they

e

773

accurately depict the hatchet where

you placed it based upon your testimony?

A Yes.
“ Q Where are those photographs taken?
A In my house.
" Q Where in your house?
A At the front door.
" MR. STANTON: Move 20-A and 20-B into evidence.
MR. GREGORY: We will submit both items, Your
Honor.
THE COURT: May I see those? 20-A and 20-B are
admitted.
“ {Plaintiff’'s Exhibit Nos. 20-A and 20-B

admitted.)
MR. STANTON:

THE COURT:

May I publish to the jury?

You may.

(The exhibits were displayed to the jury.)

BY MR. STANTON:

0

On Tuesday,

did you ever see Mr. Vanisi in

possession of that hatchet?

=
|

No.

How many times did you hear Mr. Vanisi say he

I don't know, I'm not sure. A few times maybe.
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police officer?

A

Q

the police officer with?

A

Q

officers?

A

Q

memory about what you saw?

A

Q

Take a lock at that. See if you recognize what that

transcript is abou

A

Q

the very

numbers.
yourself
A

Q

done reading it. Thank you.

774
I don't know. I think so.

Did he ever tell you why he wanted to kill a

No.

Did he ever tell you what he was going to kill

No.

Do you remember giving a statement to police

Yeah.

Do you think that might help refresh your

Yes.

A transcript given the 14th of January, 1998.

Does that look familiar to you?
Uh-huh.
And I would like you to turn, Mr. ILouis —-- at
bottom of the page there's references to page
If you could turn to page four and read to
line 13 through 22.
Read it out loud

No, read it to yourself and tell me when you're

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Does that help you remember?
A little bit.

Ckay. On line 21, you talk to the police about

what Mr. Vanisi told you about why he wanted to kill a cop.

Do you remember that? What did you tell the police when you

talked to them about --

A

A

I said about money right here.
Do you remember saying that to the police?
Yeah. I don't know. I'm not sure. Kind of.

Do you have any reason to believe this

Q
transcript is inaccurate for any reason?

|
|

told them about the monsy?
A

-

A little bit.

Okay. Do you think that's wrong about the

No, I don't think that's wrong.

I think that's all I heard, I guess, just heard

So you heard that from Mr. Vanisi?
I think so.

If you could turn, Mr. Louis, to page eight.

me when you're finished.

“ If you could read lines 12 through 16 to yourself, and tell

Do you remember Mr. Vanisi making that comment
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jury what Mr.
a cop?

A

Q
your memory?

A
the hatchet,

Q

A

0
correct?
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0

to be in the
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Yeah, I think so.
Could you tell the ladies and gentlemen of the

Vanisi told you about how he was going to kill

Right here?

You don't need to read it. If that refreshes

Yeah, I think so. He wanted to kill a cop with
I guess.

That's what Mr. Vanis; told you?

Well, he didn't really told me. I heard him.

You heard him say it to somebody else:; is that

Yeah.
On Tuesday morning, Mr. Louis, did you happen

kitchen of your apartment on Rock Boulevard

when it was just you, the defendant, Mr. Vanisi, and Renee

Peaua®?

b @ T

0

In the morning?

Morning, afternoon, right around noontime?

I can't remember.
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you might remember. It was when Mr. Vanisi whispered
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A Yeah. Or she whispered something to him,

like -— I don't know. They were just talking.

Q Where was this conversation?
| A Like in between the kitchen and the living
room, like because it's kind of -- yeah.
l Q Who was talking?
A Pe and Renee.
l‘ 0 Mr. Vanisi and Renee?
A Yeah.
Q Renee is who?
A Is my cousin.
Q Renee Peaua?
“ A Yes.
i Q What did you hear between Mr. Vanisi and Renee?

A I heard her say, "There's like a big manhunt
for you."
' Q How was Renee saying that to Mr., Vanisi?
A Whispering.
Q What did Mr. Vanisi say in response to that?
A I didn't see him say anything. I don't know.
Q If you could turn to page 21 of that

transcript. If you could, read lines six through ten. If

you're finished.

-~ LT 4

“ Does that help you?
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A No, I don't know.
Q Do you remember talking to the police about
that?
A Yeah.
Q And what did you tell the police Qas said in

that conversation that you overheard between Mr. Vanisi and

N o o e — ™™
e e e AP e e —— e ——————————————a—eeereee

Renee?
A Well, I told them that he said yeah, that he
killed him.
Q Killed who?
A In there. Sergeant Sullivan.
MR. STANTON: Thank you. No further questions.
THE COURT: Cross?
| MR. GREGORY: Court's indulgernce.
| (There was a pause in the proceedings while
Counsel and the defendant conferred.)
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. No
questions.

THE COURT: You may step down.

{The wifness was excused and left the

Mot wnu e
AL L LUV . )

THE CQURT: Call your next witness.

S ——————————————
O ——— e —|
»

Priscilla Endemann, Your Honor.

(One witness sworn.)
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THE CLERK: Thank you. Please be seated at the

witness stand.

called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,
was examined and testified as follows:
DIRECT EXAMINATION

BY MR. STANTON:

Q Could you please state your complete name and

spell your first and last name for the court reporter?
A Priscilla Iupe Endemann. First name
P-r-i-s-¢c—-i-1-1-a; Endemann, E-n-d-e-m-a-n-n,

Q Ma'am, I want to go back to January 1998.

During that time period, ma am, did you ever have occasion

o]

Yes.

]

When was the first time you met him?

N

On Saturday, January 10.
And prior to that day, had you ever known
Mr. Vanisi before that?

A No.

Q What were you introduced to him as, his name?

]
g
(]

Q Do you see that person in court today?

I
‘| to meet a person by the name of Siaosi Vanisi?

g

oo
To .

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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0 Could you please point him out, where he is in
the courtroom and what he's wearing?

A He's second to the right. He's wearing a blue
suit, yellow tie, and his hair is a lot longer.

MR. STANTON: May the record reflect the
identification of the defendant?

THE COURT: The record will so reflect.
BY MR. STANTON:

Q Did you ever hear Mr. Vanisi ever state during
the time period that you knew him that he wanted to hurt
anyone?

A Yes.

0 What specifically did he tell you?

A "I want to kill a cop.”

Q How many times did you hear him say that during

the time period you knew him?

A About ten times.

Q And did there come a time where he told you
where he wanted to catch this cop or in what situation he
wanted to do that?

A While he was taking a coffee brezk.

Q Did there come a time on Tuesday, the 13th of

P R R e T e T o
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saw?

A

e
$t4

ma'am, what was your reaction?

Q

A

Q

to be present with Mr. Vanisi in an automoblile traveling

towards the university?

I e B o N I o L =2 - © B - © B

1o

]
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Fit who so perfect?

Pe.

On the 13th of January, did you have occasion

Yes.

What time of day was that?

It was during the evening.

Do you remember what time?

Say around 7:00, 7:00 or 8:00 p.m.
Where were you going?

Towards the church.

Which church is that?

The Mormon church by the university.
Is that on the west side of the campus?
I believe so, yes.

And who was dri?ing the wvehicle?

I was

2

{

[
4

18
it e

2IDC00966

AA01414



29608200E TSTUENS

10
11
12
13
14
15
le
17

eyl 118840 e e | PSS
ettt ——r— e e e e
e P P ——— e e ————

not sure

O

Lo J N o B

182
what street that is.
Who else was in the wvehicle?
Laki, Corrina, and Pe.
The defendant, Mr. Vanisi?

Yes.

I show you State's Exhibit 8. I ask you to

take a moment to look at that map and orient yourself.

A

Street.

The university, okay. I think it was Ninth

It was right by the parking where the scene of the

murder was.

Q
A
Q
when vou
A
0
behavior
A
Q

demeanor

close to

b

And that was the way you normally go to church?

Yes.

Where was Mr. Vanisi physically in that car
were driving over to church?

In the far back seat.

As yo

(e}

ot. Lo the university,
and demeanor change?

Yes.

Could you explain to the jury how Mr. Vanisi's
changed and what, if anything, he said as you got

the university?

As T started heading to the university, he said
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0] Do you remember how his demeanor was, how he

was acting?

A He was paranoid.

THE COURT: Cross-examinatlion?
MR. GREGORY: Court's indulgence.

(There was a pause in the proceedings while
Counsel and the defendant conferred.)

MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. No

questions.

THE COURT: You may step down. You are

excused.

(The witness was excused and left the
courtroom. }

e P—————————————————————— ———————————" ittt
et

o'clock. The

relatively brief. If that fits in with the Court’'s

conclude today.

THE COURT: All right. The clock in the

MR. STANTON: Yes, Your Honor.

THE COURT: Go ahead and call them.

3
3

STIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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MR. STANTON: Thank you. No further cquestions.

MR. STANTON: Your Honor, the time is now 5:00

schedule, the State would like to call that witness and then

courtroom shows five or six minutes. This withess was on

for about the same amount of time. Are we talking about a

2IDC00968
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MR. STANTON: The State would call Manaoui

Peaua.
{One witness sworn.)

THE CLERK: Please be seated at the witness

i stand
MANAOUI PEAUA
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,
was examined and testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR. STANTON:

Q Could you state your complete name, spelling

your first and last name for the court reporter?

A Manaoui Peaua, M-a-n-a-o-u-i and P-e-a-u-a.
0 How old are you?
A Twenty-seven.
Q How long have you lived in the Reno area?
II A About 21 years.
Q Where do you live, or where did you live in

January of 19987?
A 1645 Sterling Way.
Q

And do you know an individual by the name of

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A My younger sister.

Q Sir, do you know who Siaosi Vanisi is?

A Yes.

Q Who is he?

A My cousin.

Q Do you see him in court today?

A Yes, 1 do.

Q Would you please describe where he is in the
courtroom and what he's wearing?

A Sitting in the defendant's chair, wearing a
blue suit.

Q Is he wearing a tie?

A In the middle, yeé.

Q What color is that tie?

A Yellow.

MR. STANTON: May the record reflect the
identification of the defendant?
THE COURT: Record will so reflect.

BY MR. STANTON:
. Q How many times have you seen Mr. Vanisi prior

to his arrival in Reno in January of 1998?

A Mayke three or four times.
<r S Desvares 17 Toirmino s -~ (o] T~
Q When he arrived in Reno in January of 1998, do
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Q Where did you pick him up at?
A The airport.
Q In reference tco the murder of Sergeant Sullivan

which occurred approximately 15 minutes after midnight on
January 13, 1998, how many days prior to that day did you
pick up the defendant at the airport?

A Maybe a week, maybe less than a week.

Q And when you first saw Mr. Vanisi at the
airport, how was he dressed and how did he appear to you?

A He had a wig and a beanie on, and a jacket.

Q I want to direct your attention to Monday
evening, the 12th of January, approximately 10:00 p.m. Were

you at the Sterling Way address that evening?

A Yes.

Q What were you doing at home around that time?

A Watching T.V.

Q Did you see the defendant, Mr. Vanisi, in your
home?

A Yes.

Q Where was he around that time when you saw him?

A Sleeping.

0 Where was he sleeping?

A In my bedrocm.

Q Your bedroom?

Yes.

T
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Q And where were you in the home from there until
approximately 1:007

A In my brother's bedroom.

Q And where is that in location to where
Mr. Vanisi was sleeping?

A In the back of the house,

Q Are the rooms, are they anywhere near each
other?

A No.

Q Who was watching movies with you?

A Myself, my brother, his wife.

Q At some point -early in the morning, did you see
Mr. Vanisi again where he asked something of you?

A Arounad 2:00 o'clock.

Q From the time that you saw him sleeping until
the time he asked you at approximately 2:00 o'clock for
something, did you see him in that interim time period?

A No.

What did he ask you?

A For a ride.

Q To where?

A To my cousin's house.

0 Where does your cousin live?

A Off Rock Boulevard.

Q Do you know the address?

STERRA NEVADA REPORTERS (702) 322-6560
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A No.
Q What is your cousin's name?
A Losa.
Q When Mr. Vanisi approached and asked you in
your home for that ride, was he wearing a wig?
A No.
-Q Was he carrying anything with him?
A Plastic bag.
Q What color was the plastic bag?
A White,
Q Shopping bag?
A Yes.
Q Was there anything in the bag?
A Yeah, there was.
Q Do you know what it was?
A No
Q How did the defendant act when you were driving
from your home to Losa's house?
A Quiet.
Q Was that normal for him?
It depended, you know. It was 2:00 o'clock in
the morning. I'm sure he wasn't very loud.
Q bid he say anything to you on the ride over?
A We just chitchatted on the way over.
Q Was he upset?
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A No.
Q Was he acting abnormal in any way?
A Net -- no, no.
Q And after you dropped him off -- did you drop |
him off?
A Yes.
Q Did you go into Losa's house?
A No.
Q Where did you go after that?
A Home.
MR, STANTON: No further questions.
THE COURT: Cross—examination?
MR. GREGORY: Court's indulgence.
{(There was a pause in the proceedings while
Counsel and the defendant conferred.)
MR. GREGCORY: Thank you, Your Honor. No
questions.
THE CQURT: You may step down. You are
excused.

(The witness was excused aﬁd left the

A
courtroom. )

THE COURT: Ladies and gentlemen of the jury,
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are going to
come in the morning and we are going to hear some testimony.

We are going to start at 5:00 a.m. I don’t know how long it
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will take. We may get done a few minutes before lunch. 1
just don't know for sure.

Then I'm going to excuse you for the remainder
of the day. The attorneys have some legal issues that I
have to look at, one of which is the jury instructions that
you will ultimately get in this case. They have an
opportunity to go over what they want me to give and I think
about it and we discuss it. We need a little time to do
that. We are going to do it tomorrow afternoon.

You are going to be able to have your afternoon
off. That gives you an idea of what vour schedule is going
to be.

After tomorrow, you will come back on Monday
morning. I think Monday morning we are starting at 9:00. I
don't think there's anything scheduled before this trial.

We will be back in court Monday morning at 9:00. So you are
going to be Friday morning at 9:00, probably not into the
afterncon. You'll probably have the afternoon off. Then
Monday morning you will be here at 9:00.

Tomorrow I'1ll give you a little bit better idea
of what your day will be like on Monday. For now I expect

it to be a full day on Monday. So you should make those
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to form or express any cpinion about the ultimate outcome of
this matter until it is finally submitted to you for your
decision.

You are not to discuss among yourselvesAor
anyone else any matter having to do with this case. It is
your further duty not to form or express any opinion
regarding the guilt or innocence of the defendant until the
case has been finally submitted to you for decision.

You are not to read, listen to or look at any
news media accounts regarding this case. Should any person
attempt to influence you in any manner regarding this case,
you are to notify the bailiff outside your fellow jurors’
presence, who in turn will notify me immediately.

Ladies and gentlemen of the jury, you are
excused until tomorrow morning at 2:00 a.m.

(Whereupon, the following proceedings were held

== i

in open court, outside the presence of the
jury.)

THE CQURT: Counsel, I wanted to make a record
so the transcript is clear. We have a lot of "Court's
indulgence” and that's fine. T have absolutely no problem
with that, but I did want to make_the record clear that you,
during that time, you and Mr. Bosler and the defendant are

o [P NTX P ———— 3 ot e e - A AAana e e~
U CULLkud L LaLTs allll ale VIS4 LAY, Qilld LUHLD UWWEo o2l v
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So 1 just wanted to put that on the record. I didn't want
to do it after each witness.

MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. Court's

indulgence.

(There was a discussion between defense

counsel.)

MR. GREGORY: Mr. Bosler did make a point.
Mr. Vanisi's involvement is more as a courtesy. The
exchange is primarily between Mr. Bosler and myself.

THE COURT: Obviously I am not listening to
whatever is being discussed. I do see him listening and
from time to time giving you comments, and then the two of
you talking. I want to make sure the record is clear that
you weren't looking at paperwork or something and that you
really were talking to each other. I didn't want to do it

in front of the jury and I didn't want to have a h

il ¥ dll

1earing
outside of the presence of the jury every time.

MR. BOSLER: The record should reflect
Mr. Vanisi is actually sitting between Mr. Gregory and I.
He has to actually pull his seat out so we can talk.

THE COURT: I don't hear what he says, but I do
see him nodding, communicating.

~ 1 Fla omdeadaal o & e o
MAAVLUULLOEWL , LIS OSLAITSGIULE LOULHBOL T UW D

MR. STANTON: Your Honor, we have tomorrow
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MR. GREGORY: Seven, eight, nine, ten.

MR. STANTON: Six witnesses. They are all
relatively short in order, although the first witness is
Detective Jim Duncan which will take some period of time.
The State is comfortable now that we will conclude prior to
the noon hour.

There are a couple additional items that I
would like to address the Court whenever the Court is ready
this afternoon.

THE COURT: That's fine. Go ahead.

MR. STANTON: Couple of things, Your Honor. We:
would request of the Court and the Court staff that the
supplemental questionnaires of the jurors and the alternates
that have been selected in this case, as well as the
supplemental questionnaires of the jurors that were excused
for cause, as well as the ones that were used for peremptory
challenges by both the State and defense, be made a part of
the permanent record in this case.

THE COURT: They have been marked already.

MR. BOSLER: We join in that request.

THE COURT: It was already done. You didn't

have to ask.

%5
W
3
=
2
-
@]

In addition, Your Honor, there is the issue
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to a photograph that is marked 33-A. 1 want to just
re-raise that issue because that photograph is going to
become relevant for debate and evidentiary wvalue with the
Salt Lake City witnesses scheduled for testimony this coming
Monday morning.

The issue, I don't know if the Court
remembers --—

THE COURT: The picture of Jesus and the elders
of the Mormon church?

MR. STANTON: Yes, Your Honor.

THE COURT: I remember that much of it.

MR. STANTON: Does the Court -- the testimony
that the State believes is going to occur regarding Exhibit
33-A is testimony that, in the presence of a relative of
Mr. Vanisi's, he pointed Sergeant Sullivan's handgun at

photographs of Jesus Christ and elders of the Mormon church

]
o]
o]
V]

aid he is going to kill these white people.
That is the nature and extent of the testimony
regarding the photograph.
THE COURT: And the relevance of that
testimony?

MR. STANTON: The relevance is that that state

specifically with the depiction of those individuals, and

the photographs of those individuals depict the intent of
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Mr. Vanisi's mind that relates back to the target and the
victim in this case, Sergeant Sullivan, a white police
officer; and that it reaffirms Mr. Vanisi's previcusly
stated intent to kill a white police officer, and that the
ethnicity of that individual was specific, designed, and
premeditated.

THE COURT: Mr. Gregory?

MR. GREGORY: Your Honor, I believe that the
Court heard arguments on this earlier and I can't remember
if the Court ruled that that picture was not to be admitted
or not. But we are in a position, Your Honor, where the
cnly thing we can ao at this time is submit the matter to
the Court.

THE COURT: You can argue its evidentiary value

or lack thereof.

We are going to get into the relationship of Mr. Vanisi with
the Mormon church or with Jesus Christ the savior. I don't
assume they are accusing him of killing Jesus, although that
might have been implied in what Mr. Stanton said. We have
so muddied the waters of this trial.

With that, Your Honor, I don't feel comfortable
going beyond that. I'm just going to submit it.

MR. STANTON: Well, Your Honor, as I stated,

the State's intention is not to suggest or imply that

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Mr. Vanisi is the killer of Jesus Christ. As a fundamental
matter, I don't know how that can be reasonably inferfed
from what the State's proffered at this juncture or in any
way, shape or form by use of that photograph.

As an alternative, the State would suggest that
absent an -~ I think the test -- let me back up.

Counsel submitting the matter about the
admission of this document as well as all the other
documents, I am confident that at some point a record is
going to be made that the strategy of not only submitting it
to this Court, but the theory of cross—examination through
these witnesses is one of a strategic decision-making
process and not for any other reason.

In addition, Your Honor, the guestion about

this photograph and about the proffer the State has made I
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to weigh the probative value versus the prejudicial effect.
The State is cognitive cf the fact that any statement
remotely suggesting what Mr. Vanisi did —— once again, I'm
not the one that said it, I'm not the one that did it.
Mr. Vanisi did it. He did it in front of a relative of his,

a very religious man, by the way, David Kinikini. This is

He is a devoutly religious bormon.
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The State is just offering what the defendant
did. And if the Court determines that in its analysis the
prejudicial effect would outweigh the probative value, then
the State would suggest that an alternative is at least the
State be able to inquire of the witness that he pointed a
gun at a photograph of white people that were on
Mr. Kinikini's wall and stated that he was going to kill
those white people.

That would eliminate the prejudicial effect, if
there is any in these circumstances, of the figures that he
is stating that he wants to kill.

Obviously, religious and prominent religious

figures in significant religious groups here in the United

this country are white. For him to extrapolate from
Mr. Vanisi's act of pointing the weapon at the pictures that
has something to do with his wanting to kill white people is
taking it a step that I don't think he can take with it at
this point. I think it is so inherently prejudicial and so
unnecessary in this case to open up the religious can of
WOImS .

This man was an elder in the Mormon church.

The Mormon church is about 99.9 percent white. He has shown
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through his participation in that church and the levels that
he rose to that he is not a racist. If we are going to get
into those issues, I think we go down a rabbit trail and run
the risk of distracting this jury.

- THE COURT: 1 am not going to admit it in the
case in chief. I may reconsider that if it be becomes
relevant if we have a penalty hearing. But I think it is
unnecessary to show, to prove motive in this case.

I am concerned about the prejudicial effect not
only with regard to — I don't know if we have any
Christians or Mormons on our jury, but I assume that we
probably do have, there's potential for either one. BEasily

recognized figures. It could imply that he should be found

For those reasons I think there's potential for
the jury to misunderstand the relevancy of the evidence. 1
find the prejudicial effect outweighs the probative value.
I will not allow the admission of the exhibit. You can
reapply if there's a penalty hearing if you think about it.
See if it may at that point become more relevant.

MR. STANTON: That's all the items that the
State has at this juncture.

THE COURT: Okay. Anything further for the
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MR. GREGORY: No, Your Honor.

THE COURT: Okay, then. Court is in recess.

(The trial adjourned at 5:16 p.m.)
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RENO, NEVADA, FRIDAY, SEPTEMBER 24, 1999, 9:10 A.M.

~-000-

THE COURT: Counsel stipulate to the presence

MR. GAMMICK: Yes, Your Honor.

MR. GREGORY: Defense would so stipulate, Your

e e e e B A Y e

-

Honor.
THE COURT: Thank you. Call your next Qitness.
MR. GAMMICK: Detective Jim Duncan, please.
THE CLERK: Please raise your right hand.

(Witness sworn.)

THE CLERK: Please be seated at the witness

stand.

JIM DUNCAN
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
. having been first duly sworn,

- was examined and testified as follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR. GAMMICK:

o

e e e et b e e
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at this time?

A

What's your profession or occupation?
I'm a police officer for the City of Reno.

And how long have you been a police officer?

About 14 years now.

And do you have any specific duties that you do

Yes, I'm assigned to the robbery/homicide unit

as a detective.

Q

A

Q
capacity?

A

Q

A
unit.

Q
homicides?

A

Lol A o

Standards in

Q

SIERRA NEVADA REPORTERS (702)

And how long have you been a detective?

About seven years.

And in January of 1998 were you in that

Yes, sir, I was.

And doing robbery/homicide then, too?

Actually, then it was called the major crimes

How long have you been investigating murders,

Most of the seven years.

Do you know what POST stands for, P-0-S-T?

Yes.

What is that?

801
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life?

A Those are the minimum requirements or

achieve to become a licensed or a sworn peace officer.
Q And is 1t a certification process?
A Yes, it is.

MR. GREGORY: Your Honor, I'll stipulate to the
expertise of Detective Duncan. I'we known him for several
years.

MR. GAMMICK: I just have a couple more
questions in this area that I believe are pertinent, Your
Honor, and then that would be fine. |

THE COURT: Okay.

MR. GAMMICK: Thank you.

BY MR. GAMMICK:
Is part of that training weaponless defense?
Yes, sir.

And what is that?

- B & B I &

That's the use of force necessary to effect
arrests or protect yourself or other persons. It includes
things not only physically with your hands, impact weapons,

batons, chemical sprays, pepper sprays, all cf the items

Fhat 2 moascsn ~AFE]Aamr» 11ame A+ lao atr Fhatir Adermmesnl
LAl d MoALT VoeLLWTlh. WOTOo VL LIQAo AL LIS Ll MlLdpeiciciel .
Q And then do you receive weapon training?
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Q And what does that entail?

A That's the actual use of the deadly force or
the different weapons we have, the hand-carried weapons and
long rifles, long guns, all the weapons that can effect
deadly force.

Q Now, as a sworn peace officer, are you required
to do this type of training on an annual basis, refresher
training, so to speak?

A Yes, to maintain your proficiency in all of it.

Q And Sergeant Sullivan as a uniformed officer'
would have gone through the same training you did?

A Yes.

MR. GREGORY: I'm going to object to Detective

Duncan's testifying as to what Sergeant Sullivan did, Your
Honor
| THE COURT Lay a foundation
BY MR. GAMMICK:
Q ' Do these requirements pertain to all police

officers that are uniformed police officers that work on the

street?

A Yes.

Q  And Sergeant Sullivan, to your knowledge, was a
uniformed police officer?

A Yes,.sir.

MR. GAMMICK: Is that sufficient, Your Honor?
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THE COURT: Yes.
BY MR. GAMMICK:
Q J

wiary 13th, 1998, Tuesday morning, sometime

after 1:00 in the morning, were you called out?

A Yes, sir, I was.

Qo And where were you?

A I was at home in bed.

Q When you have a major crime -- and I believe

you stated at that time you were on the major violators
unit -- when you had a major crime, how would you be
notified?

A I was in the major crimes unit and we were -
notified, if it was after normal business hours, you would

be called at home by one of your supervisors.

Q And were you part of a team?
A Yes.
Q And on this particular night was the entire

team called out?
A Yes, it was.
Q About what time —- or did you arrive at the

university campus?

A I did.-

.Q About what time was that?.

A Just after twe a.m.

Q And if you'll notice in ffont of you are
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Exhibits 7 and 8. Do you reccgnize, first of all, start

with the upper exhibit, No. 7, do you recognize that and

el
Wwila L

it depicts?
A Looks like a map of parts of Reno and Sparks.
e, And then No. 8, the overhead photograph?
A Definitely aerial photos. Looks like the
university area.

Q And I'll call your attention to this area right
here at the south end of the university on either chart. Is
that the area you responded to?

" A Yes. Near the intersections of Center and
Ninth Street.

0 Can you see this all right cr do I need to get
it up higher?

A Not the bottom of it.

Q We won't do much with that, then.

ﬁhen you-arrived; what did you observe?

A Well, there were numerous uniformed officers
that were stationed along the sidewalk on Ninth Street
adjacent to the property of the campus. They were stationed

in increments obviously to secure that area and not let

people come and go. Also the yellow crime scene barrier
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they had more officers to physically stop traffic.
Q And does Reno have a mobile operations center?
A Yes, we do.
Q Was that also brought to the scene?
A Yes, it was.
Q To the best you can recall at this time, name

some of the agencies that were present, not only when you
arrived but also arrived after you did.

A Nevada Highway Patrel had people there. The
Washoe County Sheriff's Office, the Sparks Pclice
Department, UNR Police Department and Reno Police Department

that I can think of right off the bat.

Q And do you know who Raven is?

A Yes.

Q What is that?

A Raven is a name or the call sign for the Washoe

County Sheriff's Office helicopter air unit.

Q And were they also in the air?

A Yes, they were.

Q Did there come a time when dogs were brought
in?

A Yes

Q For what purpose?

A The dogs can track human scent and article
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thrown in a bush, they will actually go into the bush and
pull it out,

Q Now, when an investigation such as this one or
even when this investigation gets started, is there a time
line on it? Do people go home at the end of their shift?
Do you only work so many hours and then go home? How does
this work?

A The way the Reno Police Department has always
worked in my experience is we don't stop unless we're at a
point where there are no leads and there's nothing else to
do. We just generally go 24 hours a day.

Q I'1]l jump ahead a little bit. Was there a time

when a suspect was taken into custody?

A Yes, sir

Q Do you recall approximately when that was?.

A I believe it's T want +n eav. Wednegday, mavhe
& - =SV Fooa WEUL LU Ody, RIS oLGyy G yNdc

Tuesday. Tuesday evenihg -— well, it would be the 14th,
that's Wednesday.

Q The 14th was Wednesday. Would that be the day?

A I believe so, yes.

Q From the time you responded Tuesday morning;
arrived at about 2:00 until he was taken into custody
Wednesday on the 14th in the evening, did the investigation,
everyone continue this investigation?

A Yes, sir.
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Q What type of activities were going on?

A Well, initially we have the crime scene and
what we believe to be an outstanding suspect. So we've got
Lo process the primary crime scene, which is where the -
actual murder occurred, and then branch out. And in effect
what happened was we had SWAT teams that searched every
building on the campus, the interiors. The Washoe County
Hasty Team came out and did a shoulder-to-shoulder,
inch-by-inch search of all the grounds outside the buildings
to pick up everything that looked like or even possibly
could be an item of evidence.

They also drained the lake, Manzanita Lake, I
believe it's called, and lowered the ditches, the
tributaries that run inte the lake and around the dampus,
lowered the water levels and searched those areas too.

Q I call your attention to Tuesday afternoon.
About two in the morning. We'll go on past noon to Tuesday
afternoon. Were there any dctive leads that were being

followed up at that time, possible suspects?

A No.

Q Were you looking for someone at that time,
though?

A No.

Q Were you looking for someone in connection- with
the possibility of being a witness or having been on campus?
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A Yes, sir, we were.

Q As a result of that, I'll back up a little bit,
on Tuesday morning, did you release a compbsite to the
media?

A Yes, we did.

Q I'1l show you No. 6 and ask if you recognize
that?

A Yes, that is the composite.

Q So that was being shown on the media but you

didn't have any active leads come Tuesday afternoon?

A Correct.

Q Tuesday evening did something happen?

A Yes, it did.

Q And what was that?

A We received a call to the Secret Witness hot

line and that information was iﬁmediately filtered to us,
the investigators.
o) What was the subject matter of that call?
A It was that a Tongan male had committed a 187.
MR. GREGCRY: Your Honor -—-—
MR. GAMMICK: This is not being offered --

MR. GREGORY: Is it being offered for his state

2 o P oS n e e s htd a v

MR. GREGORY: No objection.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560

2IDC01142
AA01445



EPTTIAIALE TSTIUENS

5]

o

~ o,

10
11
12
13

14

Lt e ek e e A e e P e et P e— ——————
e e e ————_——————e e e e e

il
]

810
THE COURT: Thank you. You may proceed.
BY MR. GAMMICK:
Q Go ahead, please.

A That was the main portion of tﬁe call, the

parts of interest was that a Tongan male had committed a 187

recently.

Q What does 187 mean to you as a homicide
investigator? ,

A 187 is the Penal Code or thé numper for

California Penal Code of murder.

Q Was any identifying information besides the
fact that it was a Tongan male given to the investigators
through the Secret Witness call?

A Yes. It.was the name Baya, B-a-y-a, was

written on the sheet,
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Q
J

Yes.
And who was identified as being Baya?

The defendant, Siaosi Vanisi.

A
Q
A
Q Do you see him in court today?
A Yes, I do.

Q

Would you please indicate where he's seated and

A He'é sitting next to Mr. Gregory, a gray suit

and a tie with red and gray in it.
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MR. GAMMICK: May the record reflect the

identification of the defendant, Vanisi, Your Honor?

ﬁ

E COURT: Tha racared ol
i Wkl » e e N e N A

BY MR. GAMMICK:

Q a resul
having a suspect identified, or was he a suspect now at this
time, after receiving that information?

A Well, initially, ves. He would certainly be
our best person te look at at that point.

Q In fact, at that time we're talking a suspect
as compared té the suspect?

A ‘Yes.

Q And was there investigation continued along
this line of Mr. Vanisi?

A Yes, there was.

Q And as a result of this continued inveétigation

did you wind up gbing to a residence in Sparks?

A Yes, sir, I did.
Q And where was that?
A It was on Rock Street. Itvwas 1098 Rock.

Apartment A.

Q - Right where I'm.pointing the pointer at now bn
No. 77 |

A Yes, sir

Q When you arrived, why did you go there?:

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A Well, we had information that that was one
local residence that Mr. Vanisi had visited and may in fact
be there or come back to.

Q Did you have information about a possible other

residence he may be at?

A Yes.

Q Where was that?

A On Sterling, 1645. )

0] Right in the area I'm pointing at now?
a Yes.

Q And did you have any information about

scmewhere else where he may be hanging cut or he used teo

T B e e

stay at?

A Well, we had heard he'd been at a Mormon
church.

Q Again, the location of that about where I'm
peinting now on the chart?

A Yes, Just up off the university, ves.

Q So did officers respond teo all of those
locations?

A Yes.

0 And vou went to 1098 Rock?

A Yes, sir.

Q Describe that. Did you know where Mr. Vanisi

“ was?
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A No, we didn't.

Q Did you have information concerning Sergeant
Sullivan’s handgun and whether or not it had been recovered?

A Yes, I did. It hadn't been recovered and we
knew it was missing from the scene and from Sergeant
Sullivan's person.

Q So how do you as police officers handle going
to 1098 Rock Boulevard knowing you have the possibie suspect’
that may be armed ocut there?’

A' We actually had seve;al detectives on all
locations in‘what we call a surveillance or stakeout.
Initially we don't make contact but we do set up so we can
see visually the area of people coming and going and any
vehicles or any activities. And that's what we did at each

location.

Q Did vou take

e S 4 hatd

any other type of action, you
meaﬁing collectively as the police officers, take any other
type of action on Rock Boulevard:beforé'you approached that
residence? A

A No. We sat up, made sure that all exits and .
entran;es were covered and we could see it. And we wa;ched
it for just a short time.

e e 4 o~ m =y
L") as Llilere ly

A Yes. We do usually and did clear out 1elghbors
" SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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is gun fire. They usually can travel through the walls. 5o

yvou can move out at least a few neighbors on either side.

l that would be at least in the immediate danger area if there

Q Did there come a time when you did approach

that residence?

A Yes.

Q And would you please explain what occurred.
1

A There were some Tongan juveniles kind of

playing around ocutside. We hadn't seen any other movement.
So we did approach, my partner and I approached, and talked
with them. They said they lived there. They were locked
out of the house. Their parents or the adults that lived
there had the keys, were coming home at any time. So they
were just waiting for them. So we waited outside with them

for a few minutes.

Qf Did you identify those individuals?

A Yés, we did.

Q Bill énd Mossy?

A Yeah. I don't remember their names. I

remember we spoke. with them and got their identity at that

time.
Q Brothers‘of the pérson_that actually —-
MR GREGORY I'm going to object.
BY MR. GAMMICK: |
‘‘‘‘‘ the person that actually

1O
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1 ’ lived there?
2 A Yes.
3 Q What was the relationship?
4 !i A They said they were brothers and sisters of the
5 people.
& MR. GREGORY: I'm going to object to
7 " Mr. Gammick testifying, Your Honor, and leading the witness.
8 “ If he doesn't remember, he doesn't. I don't meah to be
9 difficult.
10 THE COURT: I think Mr. Gammick realized he was
11 leading and rephrased his question. So the objection for
12 - ff leading is sustained. But I think it's been corrected.
13 ' MR. GAMMICK: Thank you, Your Honor.
14 BY MR. GAMMICK
15 li Q Did there come a time when you did enter the
16 residénce° |
i? A Yes, sir.
18 'i Q And was Mr. Vanisi there?
19 - A No, he wasn't.
20 “ | Q How did you secure the residenée for your own
21 safety?
22 o A We do what we call a security sweep and just
23 h quickly go through all the rooms and look where a human
24 being could be hiding, not a search of small drawers or
25 |} anything like that, just to look for our own safeﬁy where a .
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person could be hiding.

Q I'm going to show you 23-A and 23-B, ask you to
look at those. Do those accurately depict what you found
there that evening?

A Yes, they do.

MR. GAMMICK: I'd move for 23-A and 23-B, Your
Honor.
MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. We would
submit it.
- THE COURT: Exhibit 23-A and 23-B are acmitted.
(Plaintiff's Exhibits 23-A and 23-B weré
admitted.) ‘ .

BY MR. GAMMICK:

Q What's depicted in those photographs, sir?

A There's a maroon or burgundy colored leather
type jacket

Q If I can stop you there for a second. We'll

talk about that for a minute. Did you ultimately wind up
collecting that jacket from that scene? -

A Yes, sir.

Q And I'll show you what's been marked as Exhibit
No. 11, see if you recognize this, sif? '

a That‘s the jacket. 4

Q And you took this and submitted it to the

.laboratory people or the evidence collection people to be

SIERRA‘NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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submitted to the laboratory?
A We actually had the crime lab people come out
and pick it u
And they kept it.
MR, GAMMICK: I'd move for No. 11, please.
THE COURT: Counsel?
MR. GREGORY: Again, we would submit it.
THE COURT: Exhibit 11 is admitted.
(Plaintiff's Exhibit 11 was admitted.)
BY MR. GAMMICK:
Q Then I'believe you were going to start talking
about another item being in those photographs. |
A Yes, there's a beige or cream colored leather
glove.
Q I'll show you what I believe is item 25 and aék

you to look at these and see if you recognize those.

A Yes, sir, I do.

Q Are those the gloves thét are depicted in that
‘photograph? A |

A Cnly one glove is depicted, but two were

actually there. One was still inside the pocket.

Q And again, did you have the crime lab come down
and ccllectbthe gloves as well as the jacket? |
A Yes, sir
o Aﬁé-wh* is :es§0n51ble fé£_IGQueétln” spécific
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types of tests to be deone in the laboratory?
A The actual final responsibility lies with the
primary detectives, the case agents.
“ ‘ Q Were you the case agent in this case, or one of
| them?
‘ A Yes, sir, I was.
Q Did you request any kind of testing on these
I gloves and on that jacket?
A Yes, sir.
Q What type?
A To test for the presence of what apéeared to me
to be blood.

MR. GAMMICK: If I haven't moved for 25, I

(Plaintiff's Exhibit 25 was admitted.)

—
—

MR. GAMMICK: May I publish these to the jury,
Yéur Honor?
THE COURT: You may.
BY MR. GAMMICK:
Q These photographs show thevcondition that these
items were in whenlyou entered the apartment?
A Yes, sir.

“ : Q When you entered the residence, did you see

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560

2IDC01151
AA01454




CLITANILE TSIUENS

L

(83}

e i VPPt VT ——iere o At
e e e e

819

another item that you ultimately seized as evidence?

A Yes, sir.

Q What was that?

A It was a hatchet laying on the floor just
inside the door.

Q Show you what has been marked as 20-A and 20-B,
ask you if you recogﬁize those photographs.

A Yes, sir, that's the hatchet just as I saw it.

Q And are those accurate photographs of what you

~

saw when you came in the door of 1098 Rock Boulevard,
Apartment A?
A Yes, they are.

MR. GAMMICK: Your Honor, I'd move for those
two photographs to be admitted.

MR. GREGORY: I believe they already are, Your
Honor.

THE COURT: Yes, I think so. 20-A andB were
previously admitted.

MR. GAMMICK: Thank you.

May I publish?

THE COURT: Yes, you ﬁay.

BY MR. GAMMICK:

l®] TVon mmdsvame doam o ey vromen 4 ST o
e LI YALLIY LU O11UW YLl LRl &1 Gl

recognize this item.

o= ]
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had in the pictures.
Q The one you found inside the door and had
picked up by forensic investigators?
A Yes, sir.
MR. GAMMICK: Your Honor, I move for 21 to be
admitted, please.
THE COURT: Counsel?
MR. GREGORY: We submit it, Your Honor.
THE COURT: Exhibit 21 is admitted.

(Plaintiff's Exhibit 21 was admitted.)

BY MR. GAMMICK:

Q Now, at the time you found this, did you see

anything on it that raised your suspicions and resulted in

von recuesting testing on this item?
you requesting testin g o
A Yes, sir. In the little crevices on it, in the
shaft and alsc on the blade itself, there appeared to be
- ey Yt bt Mot e L F St LN b N Mk‘h{\-\-‘lﬁv‘d‘- Tt e

Q Did you request testing for blood?
A Yes, |
MR. GAMMICK: May I publish, Your Honor?
THEACOURT: You may.

BY MR. GAMMICK:

(o}
Fh

Q Did there come a time when during the course
the investigation the at least suspected origin of that

hatchet was determined?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6360
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A Yes.

Q And was that a local store?

a Yes, sir, a WalMart store.

Q Were there other hatchets purchased at that

store by you or your team of investigators during the course

of this investigation?
A Yes, sir, there were.

Q Let me show yod what's been marked Exhibit 5

which is for demonstrative purposes and ask if you recognize

that?
A _ Yes, that's one of the hatchets we purchased
for the investigation.

MR, GAMMICK: Your Heonor, I'd ask this be

Q Did you also submit a request for the testing
of the blood found on Sergeant Sullivan's car? .
A Yes, sir.

Q At the time you were at the stakeout at 1098

" Rock Boulevard, did you have communications capabilities?

A Yes, I did.
Q What did you have with you?
A I had a cell phone and a Reno Police Department

hand-held radio.

STERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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Q And did you monitor some activity that you felt

may have been tied in with this case or what you were doing?

A Yes, sir.
0 What was the nature of that activity?
A I heard a couple two or three calls that seemed

to be related. One was a stolen car in the northeast Reno
neighborhood, and minutes after that, within a short time of
that stolen car, we had two armed robberies of convernience
stores. When the dispatcher put out the armed robberies and
descriptions, she described in one a Hawaiian locking male
and the other one, one of the victims or witnesses at the
robbery was familiar witﬁ«weapons and had mentioned it was
definitely a Glock pistol that was being brandished by the
Hawaiian type male in that one. So those three to me seemed

all related to Mr. Vanisi.

0 ‘Why did Glock -- is that a brand name for a
handgun?
A Yes. And that's the same-type that Sergeant

Sullivan had and that we were missing in our investigation.

| Q -That‘s Tuesday night that that happened.
Anything else major develop on through Tuesday night and on
into Wednesday morning?

A n
N7 . £

o]

continued. The robberies stopped and it was pretty quiet as

[ = P _.:_-.I__'__,_.l__‘ P
Lak a5 OuL | LllveslLlyal.lolnl.
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1 was no real activity going on.
2 Q Did you make application for an arrest warrant?
3 iy Yes, sir.
4 i Q And through a judge?
5 li P2\ Yes.
6 0 Was an arrest warrant granted?
7 A Yes, there was.
8 Q Once you an arrest warrant, then what do you do
9 “ w;th that information? |
10 A We put it on the national crime computer,
11 which -—- so that any law enforcement officer that may come
12 - in contact with Mr. Vanisi at least would have the |
13 n information that he was wanted for a violent crime out of
14 H Reno.
15 ' Q Did you receive such information?
16 A Yes, we did.
17 Q And what agency or who contacted ybu with
18 “ respect to Mr. Vanisi?
19 | A The Salt Lake County Sheriff's 0ffice,.Salt
20 A Lake, Utah.
21 ii Q Do yvou recall about what time that was?
22 ) A '. I think it was in the-early'afternoon or early.
23 evening on Wednesday. |

24 -il . K As a result of the information you received

. from Salt Lake City, what did you do?

[0
(82}
————
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A My partner and I made arrangements to get on
the very next flight out of Reno to go to Salt Lake.

0 Your partner being?

A At that point it was Detective David Jenkins.

Q Did something happen while you were en route to
Salt Lake City or were you advised of something?

A Yes. At the time we carried pagers that were-

alpha or alpha pagers that they could type a message. As we

were on the runway just starting to lift off, we got

messages that Mr. Vanisi had been taken into custody.

Q Did you go ahead and go to Salt Lake Cify?
A Yes, we did.

Q You and Detective Jenkins?

A Yes,.sir.

Q Did you meet with investigators there?

A Yes, sir.

Q From where?

A From the Salt Lake County Sheriff's Office.

Q - Did you meet a person by the name of Vainga
Kinikini?

A Yes, wevdid.

Q What was your understanding of his relationship

to the defendant, Mr. Vanisi?
A He was a cousin to Mr. Vanisi.

Q Did you receive information from Mr. Kinikini:

SIERRA NEVADA REPORTERS {(702) 329-6560
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- Mr. Kinikini

with respect
vet in Reno?

A Can you repeat that?

Q Did you receive some information from

yet in Renoe?

A Yes, sir
Q And did that pertain to a wig and a hat?
A Yes.

MR. GREGORY: I'm going te object to the

leading, Your Honor.

THE COURT: Sustained.

Q What did it pertain to?

A Mr. Kinikini said that when he spoke with

Mr. Vanisi, that he told him that he had been wearing a wig

and a hat and he discarded that after the crime.

Q Was a more specific location given?

A He told him that he had thrown it in a dit;h'

area or in an area leaving the campus to the east or towards

the Sterling house.

Q And did that information ring true to you from
your knowledge of the area just east of the campus?

A Yes, I knew the area that he was describing.

0 And is there a ditch there?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560 -
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A Yes.

Q Does it have running watef?

A Depending on yes

] And did you bring that infofmation back to
Reno?

A Yes.

Q Was there —-- to your knowledge was there a
search made of that area?

A Yes. The hasty team or the search and rescue
did do a search.

Q Did you bring other items back with you from
Salt Lake City?

A Yes, we did.

Q I'll show you what's marked as 29-A and B, ask

you to look at thoese photographs-' Do you recognize those

photographs?
A Tes.
Q And are those true and accurate depictions of

what's contained in them?

A Yes, it is.

MR. GAMMICK: Your Honor, I move for 29-A and

2IDC01159
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Honor?

THE COURT: Yes, please.

You say submitted?

MR. GREGORY: Yes, Your Honor.

THE COURT: They're admitted.

(Plaintiff's Exhibits 29-A and 29-B were

admitted.)
BY MR. GAMMICK:

Q What do these depict?

A It's the clothing that the Salt Lake Sheriff's
Office told us Mr. Vanisi was wearing at the time of his
arrest.

0] And I believe in 29-A is shown a pair of boots?

A Yes. A

Q And vou were advised that all of that élothing

.belonqed to Mr. Vanisi or at least was on Mr. Vanisi at the

time of his arrest?

A ‘Yes, we were.,

Q . Was there anything on the boots that prompted
you to request further testing?

A Yes. There was what appeared to be blood on

those also.

0O nd did vou recuest further testing on those
A4 Sule Ll FLUUL ATHUWUT O L el Liilid W vaidy
boots?
2 Voo T did
£y 1oy A Wil .
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828
MR. GAMMICK: May I publish, Your Honor?
THE COURT: You may.
BY MR. GAMMICK:
Q Did you bring back any other items?
A Yes.
Q What was the next item, please?
A Well, we brought back fingerprint cards of
Mr. Vanisi. We brought back photographs of Mr. Vanisi.
Q " Let me show you what's been marked as 24-C and
ask you if you recognize that.
A Yes, sir, I do.
Q Is that a true and accurate picture?
A> .¥Yes., That's his booking photo from the Salt
Lake --
Q Excuse me just a second. I move for 24-C to be
admitted.
THE COURT: Counsel?
MR. GREGORY: We would submit it.
THE COURT: Admitted.
(Plaintiff's Exhibit 24-C was admitted.)
BY MR. GAMMICK: |
Q Go ahead.
.A It's the booking photo that the Salt Lake
County Sheriff's Office gave to us of Mr. Vanisi
Q That's the person whose clothing you brought
SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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back and the fingerprint card and other items that you're
describing?

A Yes, sir.
MR. GAMMICK: May I publish?
THE COURT: You may.

BY MR. GAMMICK:

Q Did you bring a weapon back?
A Yes, sir, we did.
Q And was that recovered in Salt Lake City by the

sheriff's department?
A Yes, sir, it was.
Q Let me show you 15-A, B and C and ask if you

recognize these items.

A Yes, sir, I do
Q Are those the items you brought back from Salt
Lake City?
A Yes, they are.
MR. GAMMICK: 1I'd move for 15-A, B and C, Your
Honor.

THE COURT: Counsel.
MR. GREGCRY: We would submit it, ¥Your Honor.

THE COURT: 15-A, B and C are admitted.

M Sl b e 127 T avmed M remans At oA )
V\DALILILLYD LT, L Adllld v WELT LUl LTl )
BY MR. GAMMICK
~ G, U ¥ O ~ -%11 T n Y
2 were you presSent == LIISL OL ddil, 1S e

ek AU P e A B —— b Y
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weapon, is that a Glock weapon?

>

c o o» oo

Yes, it is.
Does it have a serial number?
Yes, it does.

Were you present when a comparison was made

between the serial number on that weapon and Sergeant

Sullivan's weapon?

A

=

j S )

I made that comparison, ves.

And was it the same serial number?

Yes, it was.

Is that Sergeant Sullivan's weapon?

Yes, it is.

MR. GAMMICK: May I publish, Your Honox?

THE COURT: You may.

BY MR. GAMMICK:

Q

A

in the gun when Salt Lake City recovered it.

unloaded now.
Q
there a time

Boulevard?

o

I guess as to items B and C, what are those?

The bullets and the magazine that were actually

After you returned from Salt Lake City, was

that you were contacted to go back to 1098 Rock

And did you return to that address?

-
0,

A
1.
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Q Did you find other items of evidentiary value

there?

el
=

MR. GREGORY: May I see that?
MR. GAMMICK I'm sorry.
BY MR. GAMMICK:
Q Let me show you photographs, start with 26,

which I believe is already in evidence. Do you recognize

that photograph?

A Yes, sir, I do.
Q And what does that depict?
A That's the kitchen area and specifically a

kitchen cabinet in 1098-A with the door open and some white
plastic bags sticking out of it.

0 Describe the bags. What are they?

A They're the type that when you go to the
grocery store, they ask if you want paper or plastic with
the handles, just small plastic bags.

Q Was there something inside of that bag? And
I'1l show you —- first of all, let me do this, I'll show you

22, ask if you recognize that photograph.

A Yes, sir, I do.
Q Is it true and accurate?
A Yes.

MR. GAMMICK: Move for 22, Your Honor.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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THE COURT: Do you have any objection?

MR. GREGORY: We would submit it, Your Honor,

THE COURT: Would you lay a better foundation,
please. I didn't understand it was fair and accurate of --

MR. GAMMICK: Of what it depicts.

THE WITNESS: Yes, it is.

THE COURT: Counsel approach.

{(Bench conference between Court and counsel

outside the presence of the jury as follows:)

THE COURT: I just wanted to make it clear that
when counsel is submitting and not interposing an objection,
I'm being careful that I'm sure that the foundation is laid.
At this stage in the proceedings, although there's no
objection, I do not feel that a proper foundation has been
laid for admission.

MR. GAMMICK: My concern is I know the Court
doesn't want me to get into what the subject matter of the
photograph is. I know I can do this without getting into

the subject matter, so I won't do that until it's admitted.

(Whereupon, the following proceedings were held
in open court, in the presence of the jury.)

0
¢t
3
Y
T
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Boulevard?
A Yes, it was.
8] Does it invelve the subject weive just been
discussing?
A Yes,
MR. GAMMICK: I move for its admittance.
MR. GREGORY: Again, we would submit it.
THE COURT: It's admitted.
(Plaintiff's Exhibit 22 was admitted.)
BY MR. GAMMICK:
Q What are we looking at?
A In the second photo you gave me, it’'s actually

a picture of my hands, and I'm holding the bag open for the
photograph. And what's inside, a flashlight, a hand-held
radio, items of leather, similar with what a police officer
would carry, and in fact similar to the same items we were
missing in the investigation from Sergeant Sullivan's body.
Q Let me show you item 16 which has been admitted

and ask you to look at the items contained therein.

A Tt's the same items that were in the bag.

Q And are the bags also contained in that box?
A Yes

Q Did you recuest any further testing with

s
<
®
n
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Q What type of testing did you request?
A Requested that the bags be tested for the
presence of a fingerprint or any fingerprints.
Q To your understanding were there any
fingerprints found on the bags?
A Yes, sir.
Q Was that done by Investigator Stevenson,
Investigator Leal from the crime lab?
A Yes.
MR. GAMMICK: Those are all the questions I
have at this time. Thank vou.
MR. GREGORY: May I have the Court's
indulgence, please?
THE COURT: Yes.

{Discussion between counsel and defendant.)

THE COURT: You may step down. You're excused.

MR. GAMMICK: May we approach for just a
mcment, Your Honor?

THE COURT: Yes.

{Bench conference between Court and counsel
ocutside the presence of the jury as follows:)

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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THE COURT: Do you anticipate using him in the
penalty phase?

MR. GREGORY: No.

THE COURT: Do you anticipate using him in your
case?

MR. GREGORY: No.

THE COURT: Do you have any objection to him
coming back in?

MR. GREGORY: We would submit it.

No, we don’t.

THE COURT: Thank you.

{Whereupon, the following proceedings were held

in open court, in the presence of the jury.)

THE COURT: Call your next witness.

(Witness sworn.)
FERNANDO MOREIRA
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,

was examined and testified as follows:

BY MR. GAMMICK:

Q Would you please state your name and spell your

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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last name, sir.

A My first name is Fernando, last name Moreira,
M—0-r-e-i~r-a.

Q Mr. Moreira, do you have some involvement with
the sheriff's department?

A Yes, sir. I'm involved with the search and
rescue for the last six years.

0 And would you describe a little bit about what

you do with search and rescue.

A I'm involved in -— actually, I'm one of the
rescue swimmers around the state of Nevada. I do scuba
diving. I do everything to do with water. I alsc do a lot

of back country search, mine rescues and evidence searches.

Q You say you've been involved how long doing
that?

A Six years.

Q I'1l call your attention to January of 1998.

Were you invelved in a search of the University of Nevada

carpus and just off campus?

A Yes, =ir, I was.

Q And are you familiar with the Orr Ditch?

A Yes, sir. I was inside the ditch.

'®)] DA Fhat me rmords AF v oA e avranD

\‘ LAl N4 ik YA LJL»I.J_M A }UMJ_ F L W= S B N NN AP Y L 8 S very =y

A Yes, sir.

'Y Weoea Fhaoara o —— A4 A Fhaoaws ~Ammea = Fdmes tthan A1l
\,4 nwao LilTlL < < LA LR LIS L= LA =3 AT ¥YLlLLTlLE ur
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were looking in the ditch for specific items?
A Actually, my sergeant, Sergeant Emerson from
the sheriff's department, called me in the morning, January,
he asked me to start looking for any kind of evidence like

clothing, a wig, mask, hood, anything.

0 Did there come a time when you found same
items?

A Yes, sir.

Q Where were those -- were they in the ditch, out

of the ditch? Where were they?
A It was on the northeast inside the ditch.
Q Let me show you 31-E and 31-F and ask if you
recognize those itens.
A Yes, sir, I do.
Q And do those depict the area that you were
searching that morning?
A Yes, sir.
MR. GAMMICK: I'd move for those two items,
please, Your Honor.
THE COURT: Counsel?
MR. GREGORY: We would submit it, Your Honor.

THE COURT: Can you hold it so I can see it?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 32%9-6560

2IDC01170
AA01473




TATTAIALE TEIMENS

[6)] W N} =

~) [0))

o Q@

10
11

12

sre—————"s oo 4 —— S —— b b O P ——————

838
MR. GAMMICK: Your Honor, E as in Edward.
THE COURT: E as in Edwar&.
Thank you, Mr. Bosler.
(Plaintiff's Exhibits 31-E and 31-F were
admitted.}
BY MR. GAMMICK:
Q In the areas that are depicted in those
photographs, did you recover some items?
A Yes. 1 recovered pictures of baseball cap like
with colors on it.
Q If you'd stop for a minute, I'd like to show

you 31-A and B and ask you to look at those photographs.
A Yes, that's the thing I found.

MR. GAMMICK: Your Honor, I'd move for
admission of 31-A and B.

THE COURT: May I‘see them, please?

MR. GREGORY: Thank you, Your Honor. We would
submit it.

THE COURT: You can have one or the other,

MR. GAMMICK: 31-A.

THE COURT: 1It's admitted.

{(Plaintiff's Exhibit 31-A was admitted.)

LAl e WMAU A Nl e
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Q Let me show you 31-C, D and G, and ask if wvou
recognize those.
Yes, sir, that's the one I found.

The same wig?

o= & I

Yes, sir.
MR. GAMMICK: Your Honeor, I move for the

admission of those three photographs. 2And I'll show the

Court.
THE COURT: Counsel?
MR. GREGORY: We've seen the exhibits. We will
submit it.
THE COURT: 31-C, D and G are admitted.
(Plaintiff's Exhibits 31=C, D and G were
admitted.)
MR. GAMMICK: May I publish these items to the
ladies and gentlemen, Your Honor?
THE COURT: You may.
BY MR. GAMMICK:
0 When you found these items in the Orr Ditch,
was it behind a residence?
A Yes, sir, it was behind an apartment complex.

T think on the 1200 block.

(@} Ty w231 romaoambhvar whd ~h ok roant 2

W LAY YW LTEIGULWT L Willwill OLLST L «

A It was right across the street from a park.
Nt T T Frmammt dlua cammna Al laa ade e oo
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Q Would that be in this area that's depicted by
the No. 1215 Beech?
A Yes, that's what it is.
Q Do you know which way that Orr Ditch flows, the

water flow is?

A It was going up north. If I don't make a
mistake, it's going towards Sparks, like behind the K-Mart
in Sparks. I think that's where the Orr Ditch actually goes
all the way around.

Q Does it flow toward the University of Nevada
campus or away from it?

A Ch, away from it.

Q When you were doing your search of that ditch,

did you run across some barking dogs?

A Yes, sir, I did.
0] Is that anywhere?
A There were some residences actually was like

when I was going down the creek on my right side is some
residences out there and there was a blue house and they

have about two or three dogs there.

Q They were barking at you?

A Yes, sir.
v (AMMT (I Theras are =1l +he miacrione T
LA\ o T 1 A LA DU R NS 35 V%Y LI QL AL L LAl fidierad e Wil 20 ke

have at this time, Your Honor.
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MR. GREGORY: Court's indulgence.
(Discussion between counsel and defendant.)
MR. GREGORY: No questions.
THE COURT: You may step down. You are
excused.

MR. GAMMICK: Your Honor, the State would call

Louis Hill.

- THE CLERK: Please raise your right hand.

(Witness sworn.)
THE CLERK: Thank you. Please be seated at the
witness stand.
LOUIS HILL
called as a witnéss on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,

was examined and testified as follows:

DIRECT EXAMINATION
BY MR. GAMMICK:
Q Would you please state your name and spell your
last name, sir.
A My name is Louis Daniel Hill. .Last name is
Hill, H-i-1-1.
Q Mr. Hill, I want to call your attention back to

January of 1998. Did you own a car at that time, sir?

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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0 Would you please describe it.
A It was a black Toyota '92 Camry.
Q And on the evening or nighttime of January

13th, which would have been a Tuesday, did you have your car

with you?
ya% Yes, I did.
Q Where were you?
A At 1998 Helena Street.
Q Is that in the area I'm pointing to right now

with the pointer?

A Yes.

Q Can you see that all right?

A Yes.

Q What were you doing?

a I had my car outside warming up and I was in
the house. When I came out two minutes later, it was gone.

Q Your car was gone?

A “Yeah.

Q Did you ever get it back?

A Yes, I did.

Q Where was that?

A My parents went down to Utah to get it.

Q I ask you to look at the gentleman seated at

the table to your right in the gray suit with the red tie.

Do you know that man?

SIERRANEVADA REPORTERS{702)-329~6566- -~ -
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A No, I don't.
Q Did he have permission to have your car?
A No.
Q Let me show you wﬂét’s been marked 32-A and B,

ask if you recognize what's in those photographs.

A Yes. I recognize my car.
Q Both of those are of your car?
A Yes.

MR. GAMMICK: Would the Court like to see them,
Your Honor?

THE COURT: Yes.

Counsel?

MR. GREGORY: Submitted, Your Honor. Thank

THE COURT: 1I'll require you to lay a little
bit more foundation as to the different conditions.
MR. GAMMICK: Certainly.

BY MR. GAMMICK:

Q 32-A and B are of both of the same car?

A Yes, sir.

Q Is there an item in 32-A that is not in 32-B?
A Yes, the car Cover;

0] Is that your car cover?

a No, it ain't

Q Do you know where that came from?

SIERRA NEVADA REPCORTERS ({702) 329-6560
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MR. GAMMICK: 1I'd move for their admission,

THE COURT: Counsel?

MR, GREGORY: Again, Your Honor, submit it.
THE COURT: 32-A and B are admitted.
(Plaintiff's Exhibits 32-A and B were
admitted.)

MR, GAMMICK: May I publish?

THE COURT: You may.

MR. GAMMICK: Those are all the questions I

have of Mr. Hill, Your Honor. Thank you.
THE COURT: Cross-examination.
MR. GREGCRY: Court's indulgence.

{Discussion between counsel and defendant)

MR. GREGCRY: ©No questions.
THE COURT: You may step down. You are
excused.
Call your next witness.
MR. GAMMICK: May we approach, Your Honor?

THE CQURT: Yes.

(Bench conference between Court and counsel
outside the presence of the jury as follows:)

R eintH4 iy >®&>
p——— e m—————————————
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from the 7-Eleven. We have a videotape that we couldn't do
before but it's been done now to show -- it's so dark it's
not going to work on this projection system. 3o we have a
TV set or the regular TV cart and everything here. So we
just need time to roll that in, set it up, put out the two
small sets.

THE COURT: We'll take a short recess. This is

a good time to take a little a recess.

(Whereupon, the following proceedings were held
in open court, in the presence of the jury.)
THE COURT: This is a good time to take our

morning recess. We will be in recess for probably 10 or 15
minutes. It's going to be a brief recess if at all possible
S0 we can get back on the record. During this break do not
discuss the case among yourselves or with anyone else. Do
not form or express any opinion about the ultimate cutcome
of this matter. Do not allow anyone to attempt to influence
you or speak to you about the case in any way. If anyone
should attempt to influence you with regard to this case,
report that occurrence to the bailiff immediately. Do not

read, listen to or view any news media accounts regarding

this case.
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(Recess taken.)
THE COURT: Counsel, can you stipulate to the
presence of the jury?

MR. GAMMICK: The State will so stipulate.

Honor.

THE COURT: Thank you. Mr. Gammick, you may
call your next witness.

MR, GAMMICK: Patricia Misito, please.

THE CLERK: Please ralse your right hand.

l MR. GREGORY: The defense so stipulates, Your
' (Witness sworn.)

|
\
»
\
r
1
r

THE CLERK: Thank you. Please be seated at the

witness stand.

PATRICIA MISITO
called as a witness on behalf of the Plaintiff,

having been first duly sworn,

was examined and testified as follows:

' DIRECT EXAMINATION

Q Would you please state your name and spell your
last name, ma'am.
|l A Patricia Misito, M-i-s-i-t-o.
“ Q Ms. Misite, I'll call your attention to January

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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13th, 1998. Where were you employed at that time?

A Bearing 7-Eleven on Baring Boulevard.

Q I'11 call your attention to Exhibit No. 7. Do
you recognize -- this is a map?

A Sparks.

Q Here where it says 7-Eleven, 710 Baring, is
that where you were employed?

A " Yes.

Q By the YMCA there in Sparks?

A Uh-huh.

Q About 10:15 to 10:20 at night, somewhere in
that neighborhood, were you on duty?

A Yes, I was.

Q Did you have anyone else in the store with you
at that time?

A Yeah. T had a 19-vear-old boy in the cooler.

He was stocking. I had a customer at the magazine rack and

a customer came in to buy Copenhagen, 19-year—-old boy.

Q $o you had a customer at the counter with you?
A Yes.
Q And have you since determined what that person,

at least his first name 1s, the one that was the customer?

fay N T dont+ now hie first name

a3 A‘-‘V’ A et b F%d 38l VT A kol ket B e e W Rl T R

Q Did something unusual happen to you?

X Yeazh Wall hafnra hea ~ama 1 o the counter
T2l e "C_LJ_, AN AN/ S 1358~ s ALE RN, uy e Wt ek LN At Bl WAL b e Wt e F
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I looked up at the door and there was a man standing in the

door, and he had a turtleneck shirt on but the turtleneck

L D T |

was basically split here because I could see skin in

between. It was a purplish color. It was up around his

face. He was doing this with it, which made me believe he

was taking it down. It was January and it was cold.

Q Let me put the brakes on here for just a

second. The lady right in front of you is trying to get

everything you say down word-for-word. If we could get you

to take maybe ten miles an hour off.

A That's the Jersey in me.
Q You are nervous today?
A No, I'm from New Jersey. We talk fast. We

have to.
(Laughter.)
BY MR. GAMMICK:
Q I'1l get you to slow down just a little bit.
You mentioned a shirt.

29-B, which is in evidence, and ask if you recognize that.

A Yes. The purple shirt. TIn the middle -- the

collar was cut off. That's they way it looked to me. It

looked like the collar was cut off because I seen skin in

between and the thing was pulled up by his face.
MR. GREGORY I don't mean to be difficult.
T'd ask that the witness Anetr ancwear +the miasetinn thatlg
J‘-‘h“\— AL dag) F¥ Nt ke N LNy '\-1‘-‘-\-'”\—&\41. Trd A0 Tt
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asked instead of narrating.

THE COURT: Ckay. The question was did she

MR. GAMMICK: Yes.

Q Do you recognize this photograph?
A Yes, I do.

Q What do you recognize?

A The purple shirt in the center.

Q One cther little bad habit -- let me finish
what I'm saying because she needs to get each one of us.
Okay. 1 knew in New Jersey you want to talk fast, but slow
down a little bit for me.

This purple shirt, is that what the man was

wearing that night when he came in vour store?

A Yes.

Q You had him at the doorway. Then what
happened?

A I had him at the doorway. My first thought was

he's going to rob me. My second thought was it's cold, so
he's pulling it up or down around his face, because he was
playing with it. Then I had the kid at the counter buying
the Copenhagen, so automatically I had to ID him, take care
of him. So I lost track of the other guy. And as the kid

gave me a $20 bill and I think some change, and I went to

SIERRA NEVADA REPORTERS (702} 329-6560
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ring it up —-

MR. GREGORY: Again, we're going to object to
her narrating.

THE COURT: I think this was responsive.
Overruled. Go ahead.

THE WITNESS: When I had the drawer open,
giving the change back, the man stepped up to the counter.
He said, "While you got that open, can you help me ocut?"

BY MR. GAMMICK:
Q Let me stop you here right now. The man in the

purple shirt stepped up?

A Yes.

Q And he said —

A While you got that drawer cpen, can you help me
out.

0 Then what happened?

A I looked up. He picked his shirt up, showed me

the gun, took the gun out. I reached over to the drawer,
took the drawer out of the register, put it on the counter,
told him help yourself -- looked him in the face, told him

help yourself, turned and faced the window.

Q Where was this young man that was buying —-
A Right next to him.
Q Again, let me finish my sentence. Was buying

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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A Right next to him.

Q So you gave the man in the purple shirt the

cash drawer?

A The cash drawer,

Q Why?

A Because he had a gun.

0 Were you scared?

A Yeah.

Q The man that was in the purple shirt that had

the gun, is he in this courtroom today?

A Yes, he is.

Q Would you please indicate where he is seated
and what he's wearing.

A He's sitting right over there with the grayish
blue jacket on, in the middlie of the two men.

Q Is he wearing a tie?

A Yes, he is. It's got red in it.

MR. GAMMICK: Your Honor, may the record

reflect the identification of Defendant Vanisi?

THE COURT: Yes, the record will so reflect.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 3239-6560
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BY MR. GAMMICK:

Q Do you have or did you have when you worked at
that store any type of surveillance equipment in the store?

A Yes, we had video cameras.

Q And since then have you been shown a videotape
of what occurred?

A Yes, I have.

Q Let me show you what's been marked as No. 42
and ‘ask if you recognize that.
Yes, that's my signature.
When did you sign that?
Two weeks ago.

Did you see the tape first?

=R o R o B

After I seen the tape and then I signed it.
MR. GAMMICK: I move for No. 42 to be admitted.
THE COURT: Counsel?
MR. GREGORY: Again, Your Honor, we would
submit it.

MR. GAMMICK: She did testify that this was a
videotape from surveillance that she has seen and then
signed.

THE COURT: I was reading that. But thank you.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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THE COURT: You may.
THE COURT: Does the room need to be darkened?
MR. GAMMICK: This tape is so dark I don‘t know
that it would really make any difference, so we'll just show
it at this time.
(Whereupon the videotape was played.)
BY MR. GAMMICK:
Q I believe the tape at the top shows 1999. 1Is

that an error?

A Yes.

Q This was January 13th, 19987

A '98.

Q Can you see the tape?

A I know what's -- I could tell you what it's
doing.

Q Is that the young man you were talking about

who just walked in?

A Yeah, the kid's up. He had given me his ID.
Q The young man buYing the Copenhagen?
A Yeah. T think he's looking for change to ¢go

with the 20. See him? There he comes up on the side. Now

he's standing right in front of the register.

Q Is that Mr. Vanisi, or the defendant, that just
walked up behind him?
A Yeah, it's the defendant. BAs scon as I hand

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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the kid back his change, that's when he says about helping

him ocut. Then I take the drawer out of the register, put it

on the counter, tell him help yourself.

Q Did he take monéy?

A Yes. Then I turned to face the window, he's
saying to the kid, "Times are hard, man." I was just
watching the kid ocut of the corner of my eye. Then he
talked to me again. He said, "Is there anything else you
can do, anything else you could help me with?" I turned
back and I said, "No, I'm sorry." I looked at him, turned
back to the window. He asked again. 1 said the same thing.
At that point -- I don't know if you see the kid, he goes teo
hand him his change. I don't know if that happened yet.

The kid went to hand his change from the
Copenhagen. He said, "Ne¢ thanks, man." Gave it back to
him. Then the last thing he said was, "Just don't call the
cops or I'1l be back.” And then he left.
(Video concluded.)
BY MR. GAMMICK:
Q Could you please describe the loss.
A There was approximately $89. The only reason

it was that much was there was one 20 that I think the young

SIERRA NEVADA REPORTERS (7Q02) 329-6560
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underneath, too. We just broke the drawers down, that's why

I know. At 10:00 we break the drawer down to one drawer.

We know how much is in that drawer at that time. That's why

I could be pretty precise.
MR. GAMMICK: Thank you. That's all the
questions I have at this time.
THE COURT: Cross—examination.
MR. GREGORY: Court's indulgence.
{Discussion between counsel and defendant).
MR. GREGCRY: No questions.
THE COURT: You may step down. You are
excused.
‘Call your next witness.
MR. GAMMICK: Caleb Bartelheim, Your Honor.
THE CLERK: Please raise your right hand.
(Witness sworn.)
THE CLERK: Thank you. Please be seated at the
witness stand.
CALEB BARTELHEIM
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworn,

was examined and testified as follows:

©
2
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A My name is Caleb Bartelheim,

B-a-r-t-e-1-h-e-i-m.

Q We'll call your attention to January 13th,

1998, at about 10:15 in the evening.

7-Eleven on Baring Boulevard in Sparks?

A Yes, I was.

Q And why were you there?

A I was buying a can of chewing tobacco.
Q Something unusual happen to you?

A Yes.

Q What was that?

A The store was robbed.

Q Were you present while it was robbed?
yi% Yes, I was. I was at the counter.

Q Two or three weeks ago did you have the

opportunity to see a videotape?

Were ycu at the

856

A Yes, I was.

Q It was explained it was a videotape of the
robbery?

A Yes.

Q And there's an individual -- it's a pretty dark
tape, but there's an individual standing right in front of
the counter. Was that you?

A Yes, it was.

éIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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When did you first become aware that there was

a robbery happening?

A

believe,

LOJ- I o S o B o L &

that?

Q

weapon

A
Q
A
Q
a

L]

e

@)

SIERRA NEVADA

When he said, "Be cool. Give me the money," I
Did you see a weapon?

Yes, 1 did.

Do you have any knowledge of weapons?

Yes, I do.

Did you recognize the make of the weapon?
It was a Glock.

Was that a brand name of a handgun?

Yes, it is.

Let me show you 15-A and ask if you recognize

Yes.

Is that the weapon or at least locked like the

that was used?

Yes, it is.

Who had this weapon?

Will you repeat the question, I'm sorry?
Pardon?

Will you repeat the gquestion?

REPORTERS (702} 329-6560
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A Yes.
Q Is he present in this courtroom today?
Yes, he is.

A He's right there sitting in the gray suit.
Q Gray suit?
A Yes, I believe so.

“ Q Would you please indicate where he's at and

MR. GAMMICK: May the record reflect the
identification of the Defendant Vanisi, Your Honor?

THE COURT: Yes, the record will so reflect.

MR. GAMMICK: Those are all the guestions I
have at this time.

THE COURT: Cross—-examination,

MR. GREGORY: Again, Court's indulgence.

THE COURT: Yes.

(Discussion between counsel and deféndant.)
"' | MR. GREGORY: A couple questions, Your Honor.
{

THE COURT: Go ahead.

CROSS-EXAMINATION

BY MR. GREGORY:

Q Sir, when was the last time you saw the
“ videotape?
A I believe three or four weeks ago, I believe.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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0 I assume that this was a fairly striking event

in your life. Do you remember what occurred?

A Yes, I do.

Q Over and beyond that videotape; is that
correct?

A Yes.

Q Did the person you've identified as the

defendant ever tell you to lie down on the floor or ——
A He just told us to be cool.
9] I noticed on the videotape that you were

handing him some money. Did he request that money from you,

sir?

A No. I just held it up, and he said, "No
thanks.™

Q Is that all he said to you?

A He said, "Times are rough and you know how it

is,” before I held up the money.
Q And then he said, "No thanks"?
A Yes.

MR. GREGORY: Nothing further. Thank you, Your

Honor.
THE, COURT: Anything further?

MR. GAMMICK: Quickly, Your Honor.

SIERRA NEVADA REPORTERS (702) 329-6560
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REDIRECT EXAMINATION
BY MR. GAMMICK:
Q You've already testified that he had the gun

that you've identified. Did he point that gun at you at any

time?

A When he was pulling it out, he went towards me
and then towards -- away from me with his —— yeah, with his
right hand.

Q He pointed it at you and then away from you.

Did you ever see him point it at the clerk?
A Yes, it was pointed at the clerk.

So he pointed the gun at both you and the

clerk?
A Yes.

MR. GAMMICK: Thank you.

MR. GREGORY: Is that reflected on the video?

THE WITNESS: I believe so.

MR. GREGCRY: Nothing further.

THE COURT: Okay. You may step down. You are
excused.

Call your next witness.

MR. GAMMICK: Diana Shouse, please, Your Honor.

]

HE

O}

TERK: Please raise your right hand.

(Witness sworm.)
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DIANA SHOUSE
called as a witness on behalf of the Plaintiff,
having been first duly sworm,
was examined and testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR. GAMMICK:
0 Would you please state your name and spell your
last name, ma’am.
A Diana Shouse, S-h-o-u-s-e.
Q I want to call your attention to.January 13th,
1998, at about 10:15 to 10:30 at night. Where were you
working at that time? -
A Jackson Food Stores.
Q And where was that located? Where is it
located?
A Winners Circle and McCarran.
Q Ts that what's depicted her? It says Jackson's
Market up here around McCarran and Clear Acre?
A Uh-huh.
Q What were you doing?
A I was working there. It was like 10:30. He
came in and —-
Q Let me ask this: In what capacity were you
working there?
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Just a clerk.

A
Q You say about 10:30 he came in. What happened?

o

He came in, laid a gun in his hand on the

counter and told me to empty the cash drawer into a paper

bag.

Q Did you?

A Yes.

Q Why?

A If you point a gun at me, you can have anything
you want.

Q Were you scared?

A Definitely.

Q Did he say anything after you gawve him the
money?

A He was complaining that it wasn't much, that he

should get a job. I told him to get two like me.

Q Do you have some type of surveillance in the
store?

A Yeah, video cameras.

Q And were some photographs taken of that? Let

me show you No. 27 which has already been admitted into

evidence, ask if you recognize that photograph.

ja That's him walking out of the store, with the
Py inart’s nar £ing out o The STore, witn thc
paper bag.
o] Te there aamenne oles at lasea+r wartdiallyv ehoum
A A b el AN L N [N 11 Lwsd W 3 S wey N e B N AL e N LA WA b r‘“i h—&“*ﬁ: L LW T L L
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in that photograph?
A That's me behind the counter;
0 Now, you say "That's hﬁ&." Let me back up here
just a second.
Is the time correct on that photograph?
A No. They just bought the store, didn't know

how to change the time on the videos. And it was daylight
savings or it was backwards, an hour.
It's an hour off?

{Witness nodded head affirmatively.)

P Q0

BAnd where it shows 2341, which I belleve would

be 11:41 at night, it should be 224172

A Right.

Q Do you know what the ioss was, what he took?
A Like 52.34 or something like that.

Q What was the make-up of that money?

A 10s, fives, ones and change, because I was

giving him.everything in the drawer.
Q Do you know how many 10s7?
A No. I had just made a drop and I don't

remember what was --

Q Was it predominantly small bills?
A Yes.
Q Ma'am, the man you've talked about that came

into the store, presented the gun and took the money, is he
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in the courtroom today?

A Yes, he's sitting at the table there in the

Q Gray suit. Does he have a tie on?
A Yes.

Q What color?

A Maroon, gray.

MR. GAMMICK: May the record reflect the
identification of Defendant Vanisi, Your Honor?

THE COURT: The record will so reflect.

MR. GAMMICK: That's all the questions I have
of Mr. Shouse,

THE COURT: Cross—-examination?

MR. GREGORY: Court's indulgence.

No questions, Your Honor.

THE COURT: You may step down. You are
excused.

Counsel, call your next witness.

MR. GAMMICK: I kelieve that will be Monday
morning, Your Honor, since we have some other things to do
the rest of the day.

THE COURT: Okay. That's fine.

Ladies and gentlemen of the jury, we went
quickly this morning. I appreciate your attentiveness this

morning. As T had told you last night, you were going to
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get off early today. It's even earlier than I expected.
Now during this recess, it's going to be the rest of the
afternoon today and all over the weekend. And then you'll
be coming back here on Monday morning.

Now, I want to remind you that I give you this
admonition at every break and you've gotten it in the
evenings, but this weekend I won't be reminding you every
few hours of it. So please remind yourself of the
admonition,

Remember, you are still on duty throughout the
weekend and you must follow the admonition.

We will begin on Monday morning at nine a.m.
Now, ladies and gentlemen of the jury, this case is going a
little quicker than I had originally anticipated. I
anticipate that you may well be deliberating on Monday. I
don't know for sure, because I never can tell until I
actually get through the witnesses, but there is a potential
for that. If that does occur, once you begin deliberating,
you will not be going home or calling, making calls, making
arrangements once you begin your deliberation process. So I
just want you to be kind of aware Monday night, it may be a

late evening for you. It may not happen on Monday. It
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someplace you normally are at 5:00, don't plan on being
there on Monday if you are deliberating, just to give you a
little heads up about what may be going on.

Now, during the recess that we're going to take
now, remember the admonition. You are not to form or
express any opinion about the ultimate outcome of this case
or the defendant's guilt or innocence until the matter is
finally submitted to you for determination. You are not to
allow anyone to attempt te influence you in any manner
regarding this case or speak of it in your presence.

If anyone should attempt to do so, you must
report such an attempt to the bailiff, who in turn will
report it to me.

You may not view any news media accounts
regarding this case, listen to or read any news media
accounts relating te this case, and you may not allow any
influences that I have advised you previously to allow to
take place. Do not talk about the case among yourselves or
with anyone else.

Ladies and gentlemen of the jury, I'll see you
Monday morning at nine a.m. You are excused.

{Whereupon the jury was excused.)

{(Whereupon, the following proceedings were held
In open court, outside the presence of the

jury.)
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THE COURT: Just for purposes of the record, I
want to make clear that again there were brief recesses
where counsel discussed their strategy amcongst themselves
and with the defendant before each witness was excused.

Now, counsel, we had planned to make our legal
determination as to the jury instructions today. Do you
want to have a preliminary review of the jury instructions
in chambers and submit them to me or do you want to do them
all out on the record from the beginning to the end with
Mr. Vanisi present?

MR. GREGORY: We would ask that Mr. Vanisi be
present, Your Honor.

THE COURT: Then what I'd like to do is find
out if you have received the proposed instructions as
submitted by the District Attorney's Office.

MR. GREGORY: We have received -- yes, we have.

THE COURT: Why don't we take a short recess
and let you get those instructions in front of you, move the
TV cameras out, and --

MR. GREGORY: We're going to ask for a liftle
longer than that. We'd like to confer with our appellate

deputy, if we might, Your Honor. We may have some special

THE COURT: Okay. Then 1:00 today?
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THE COURT: Can you get those special
instructions to me if you do want to offer them as soon
prior to 1:00 if at all possible.

MR. GREGORY: Yes, Your Honor.

THE COURT: Then we will be in recess until one

p.m. Court's in recess.

(Recess taken at 10:50 a.m.)
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RENO, NEVADA, FRIDAY, SEPTEMBER 24, 1999, 1:20 P.M.
~—o00—-
{The following proceedings took place in open

court, outside the presence of the jury.)

THE COURT: Thank you. Please be seated. I don't

have anybody here, but it is open to anyvone who wants to

attend.

Okay. This is the time set for settlement of jury

instructions. Let the record reflect that the jury is not
present. Counsel?

MR. GAMMICK: Your Honor, just so you can figure
them into the scheme of things here, we have requested two
additional instructions. One of those is, you have an
instruction now which says "Murder in the first degree is,”
and it defines it in a short paragraph. We Jjust added a
second paragraph to that one that says it's further divided
into murder in the first degree and murder in the second
degree.

I've asked for one more instruction that states
that basically in this case murder in the first degree is,
A, premeditated and deliberate murder; B, murder committed

while lying in wait; C, murder committed in the course or
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